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1  Εξετάζεται σπάνιο νευρολογικό νόσημα
Πηγή: ΚΑΘΗΜΕΡΙΝΗ Σελ.: 6 Ημερομηνία

έκδοσης:
12-02-2021

Αρθρογράφος: Επιφάνεια
:

272.17 cm² Κυκλοφορία: 14860

Θέματα: ΠΟΕΔΗΝ

Εξετάζεται σπάνιο νευρολογικό νόσημα
Στο μικροσκόπιο υγειονομικών αρ
χών και επιστημόνων βρίσκεται 
τα τελευταία 24ωρα η περίπτωση 
μιαε νοσηλεύτριαε η οποία νοση
λεύεται στο νοσοκομείο Κέρκυραε 
με συμπτώματα του συνδρόμου 
Guillain-Barre, που εμφάνισε μετά 
τον εμβολιασμό τηε με τη δεύτε
ρη δόση του εμβολίου έναντι τηε 
COVID-19. Αν και οι ειδικοί επιστή- 
μονεε θεωρούν εξαιρετικά απίθα
νο η εκδήλωση του συνδρόμου να 
σχετίζεται με το εμβόλιο, ωστόσο 
λόγω τηε χρονικήε συγκυρίαε εξε
τάζουν και αυτό το ενδεχόμενο.

Ειδικότερα, η νοσηλεύτρια, η 
οποία υπηρετεί στην πνευμονο- 
λογική κλινική του νοσοκομείου 
Κέρκυραε, έκανε τη δεύτερη δό
ση του εμβολίου στιε αρχέε τηε 
προηγούμενηε εβδομάδαε. Μετά 
τη δεύτερη δόση, εμφάνισε πυρε
τό, κεφαλαλγία και μυαλγίεε, και 
στη συνέχεια παράλυση των κάτω 
άκρων. Από την Κυριακή νοσηλεύ
εται στο νοσοκομείο. Οι νευρολό-

Νοσηλεύτρια εμφάνισε 
συμπτώματα του συν
δρόμου Guillain-Barre 
- Θεωρείται εξαιρετικά 
απίθανο να συσχετίζεται 
με τον εμβολιασμό.

γοι του νοσοκομείου έχουν διαγνώ- 
σει το σύνδρομο Guillain-Barre, 
ένα σπάνιο νευρολογικό νόσημα, 
το οποίο ωστόσο στιε περισσότε- 
ρεε περιπτώσειε ανατάσσεται. Με 
δεδομένο ότι είχε προηγηθεί εμ- 
βολιασμόε, το περιστατικό ανα
φέρθηκε στην επιτροπή φαρμα- 
κοεπαγρύπνησηε του ΕΟΦ, που 
εξετάζει εάν υπάρχει συσχέτισή 
του με το εμβόλιο.

Ιδιαίτερη προσοχή
Μέλη τηε εθνικήε επιτροπήε 

εμβολιασμού ανέφεραν στην «Κ»

ότι είναι εξαιρετικά απίθανο να 
συσχετίζεται το συγκεκριμένο 
περιστατικό με τον εμβολιασμό, 
ωστόσο δεν μπορεί να αποκλει
στεί πριν εξεταστεί. «Οταν έχου
με ένα συμβάν κοντά στον εμβο
λιασμό, αυτό ελέγχεται πάντα με 
ιδιαίτερη προσοχή, χωρίε να ση
μαίνει απαραιτήτωε ότι σχετίζεται. 
Αναφέρεται στον Εθνικό Οργανι
σμό Φαρμάκων και στην επιτροπή 
φαρμακοεπαγρύπνησηε, η οποία 
εξετάζει λεπτομερώε το ιστορικό 
του ασθενούε, την εργαστηριακή 
και κλινική εικόνα, και λαμβάνει 
και τη γνώμη, εφόσον χρειαστεί, 
και των ειδικών επιστημόνων».

Σύμφωνα με τιε ίδιεε πηγέε, δι- 
εθνώε δεν έχουν αναφερθεί ποτέ 
παρενέργειεε που αφορούν την 
εμφάνιση του συνδρόμου Guillain- 
Barre από το συγκεκριμένο εμβό
λιο. Πρόκειται για ένα σύνδρομο 
που μπορεί να συνδεθεί με ίωση 
του αναπνευστικού και εξαιρετικά 
σπάνια με εμβολιασμό, αλλά όχι με

το εμβόλιο έναντι τηε COVID-19. 
Σημειώνεται ότι μέχρι σήμερα 
έχουν διενεργηθεί στη χώρα πε
ρίπου 480.000 εμβολιασμοί.

Το περιστατικό δημοσιοποι
ήθηκε από τον πρόεδρο τηε Πα- 
νελλήνιαε Ομοσπονδίαε Ενώσεων 
Νοσοκομειακών Γιατρών Μιχάλη 
Γιαννάκο, ο οποίοε σε δηλώσειε 
του εμφανίστηκε πεπεισμένοε πωε 
η νόσηση τηε νοσηλεύτριαε οφεί
λεται στον εμβολιασμό, γεγονόε 
που οδήγησε την προϊσταμένη τηε 
Εισαγγελίαε Πρωτοδικών Αθηνών 
Σωτηρία Παπαγεωργακοπούλου 
να διατάξει έρευνα για διασπο- 
ρά ψευδών ειδήσεων, καθώε δεν 
έχουν αποφανθεί σχετικά οι ειδικοί 
γιατροί. Ο κ. Γιαννάκοε, πάντωε, 
έχει δηλώσει ότι το εμβόλιο είναι 
ασφαλέε και ότι οι εμβολιασμοί θα 
πρέπει να συνεχιστούν κανονικά, 
υπενθυμίζονταε ότι 24 εργαζόμε
νοι του ΕΣΥ είχαν χάσει έωε χθεε 
τη ζωή τουε λόγω τηε COVID-19.

ΠΕΝΝΥ ΜΠΟΥΛΟΥΤΖΑ



2;ΠΕΡΙΕΧΟΜΕΝΑ

1  Ελεγχος από ΕΟΦ για παράλυση νοσηλεύιριας μετά
από εμβολιασμό

Πηγή: ΕΛΕΥΘΕΡΟΣ ΤΥΠΟΣ Σελ.: 10 Ημερομηνία
έκδοσης:

12-02-2021

Αρθρογράφος: Επιφάνεια
:

173.85 cm² Κυκλοφορία: 6345

Θέματα: ΠΟΕΔΗΝ

► ► ΕΙΣΑΓΓΕΛΕΑΣ ΓΙΑ ΔΗΛΩΣΕΙΣ ΓΙΑΝΝΑΚΟΥ

Ελεγχος από ΕΟΦ για 
παράλυση νοσηλεύιριας 
μετά από εμβολιασμό
ΣΤΗΝ ΕΠΙΤΡΟΠΗ φαρμακοεπαγρύπνησης του Εθνικού Οργα
νισμού Φαρμάκων, αφού συμπληρώθηκε η λεγάμενη «κίτρινη 
κάρτα», βρίσκεται η περίπτωση της 40χρονης νοσπλεύτριας 
από την Κέρκυρα προκειμένου να διερευνηθούν τα αίτια της 
αιφνίδιας παράλυσης των κάτω άκρων (σύνδρομο Guillain- 
Barre) που παρουσίασε αφού έλαβε τη δεύτερη δόση του εμ
βολίου, χωρίς να φαίνεται πως συνδέεται το περιστατικό με 
τον εμβολιασμό.

Σύμφωνα με τις πληροφορίες, η νοσηλεύτρια εμφάνισε υψη
λό πυρετό, πονοκέφαλο, μυαλγίες και στη συνέχεια παράλυση 
των κάτω άκρων. Οι νευρολόγοι του Νοσοκομείου Κέρκυρας 
ολοκλήρωσαν τον έλεγχο του περιστατικού και διέγνωσαν το 
σύνδρομο Guillain-Barre, το οποίο αποτελεί μια αυτοάνοση 
πολυνευροπάθεια και έχει συσχετιστεί με ιούς. Η νοσηλεύτρια, 
που νοσηλεύεται στο νοσοκομείο, λαμβάνει ειδική θεραπεία. 
Σημειώνεται ότι στις περισσότερες περιπτώσεις το νευρολογικό 
σύνδρομο θεραπεύεται.

Στην εκτίμηση πως δεν συνδέεται το περιστατικό της νοση- 
λεύτριας με τον εμβολιασμό κατά του κορονοϊού προχώρησε 
ο πρύτανης του ΕΚΠΑ, Θάνος Δημόπουλος. Οπως εξήγησε 
(ΘΕΜΑ 104,6), κατά τπ διάρκεια του εμβολιασμού θα συμβούν 
περιστατικά, τα οποία, όμως, όπως σημείωσε, δεν συνδέονται με 
παρενέργειες του εμβολίου. Υπενθύμισε, δε, ότι στο εξωτερικό 
κατέληξαν υπερήλικες και παρότι στην αρχή θεωρήθηκε ότι 
συνδέεται το εμβόλιο αποδείχθηκε ότι τελικά δεν είχε καμία 
σχέση. Στο μεταξύ, έρευνα για διασπορά ψευδών ειδήσεων 
διέταξε η προϊσταμένη της Εισαγγελίας Πρωτοδικών Αθηνών 
με αφορμή τις δηλώσεις του προέδρου της ΠΟΕΔΗΝ Μιχάλη 
Γιαννάκου, σύμφωνα με τις οποίες τα άκρα της 40χρονης πα
ρέλυσαν αφού έκανε τπ δεύτερη δόση του εμβολίου.

Μ.-Ν. ΓΕΩΡΓΑΝΤΑ



3;ΠΕΡΙΕΧΟΜΕΝΑ

1  ΣΥΝΕΧΙΖΕΙ ΝΑ «ΚΑΛΠΑΖΕΙ» Ο ΚΟΡΟΝΟΪΟΣ, ΠΙΕΖΕΤΑΙ
ΤΟ ΕΣΥ

Πηγή: ΕΛΕΥΘΕΡΟΣ ΤΥΠΟΣ Σελ.: 1,6-10 Ημερομηνία
έκδοσης:

12-02-2021

Αρθρογράφος: Επιφάνεια
:

5052.52
cm²

Κυκλοφορία: 6345

Θέματα: ΠΟΕΔΗΝ

«ΚΟΚΚΙΝΙΖΟΥΝ) 
ΘΕΣΣΑΛΟΝΙΚΗ 

ΚΑΙ ΑΧΑΪΑ

90.000 ΦΟΡΕΙΣ 
ΣΤΗΝ ΑΤΤΙΚΗ 

ΔΕΙΧΝΟΥΝ ΤΑ ΛΥΜΑΤΑ

ΠΙΘΑΝΗ ΑΝΑΒΟΛΗ 
ΕΜΒΟΛΙΑΣΜΩΝ ΛΟΓΩ 

ΧΙΟΝΟΠΤΩΣΕΩΝ

ΜΥΘΟΙ - ΑΛΗΘΕΙΕΣ
ΓΙΑ ΤΗΝ ΠΑΡΑΛΥΣΗ 

ΝΟΣΗΛΕΥΤΡΙΑΣ 
ΣΤΗΝ ΚΕΡΚΥΡΑ

ΑΝΤΙΜΕΤΩΠΙΣΗ ΤΩΝ ΜΕΤΑΛΛΑΙΕΩΝ

μασκας



4;ΠΕΡΙΕΧΟΜΕΝΑ

1  ΣΥΝΕΧΙΖΕΙ ΝΑ «ΚΑΛΠΑΖΕΙ» Ο ΚΟΡΟΝΟΪΟΣ, ΠΙΕΖΕΤΑΙ ΤΟ ΕΣΥ
Πηγή: ΕΛΕΥΘΕΡΟΣ ΤΥΠΟΣ Σελ.: 1,6-10 Ημερομηνία

έκδοσης:
12-02-2021

ΣΥΝΕΧΙΖΕΙ ΝΑ «ΚΑΛΠΑΖΕΙ» Ο ΚΟΡΟΝΟΪΟΣ, ΠΙΕΖΕΤΑΙ ΤΟ ΕΣΥ

90.000 cpopeis δείχνουν 
τα Αύματα στην Αττική

Σ
υνεχίζεται η ανησυχητική πορεία 
του κορονοίού στην Ελλάδα 
-1.327 κρούσματα χθες- με τα 
λύματα στην Αττική να δείχνουν πε

ρίπου 90.000 φορείς και τον κίνδυνο 
να μπουν επιπλέον περιοχές στο ίδιο 
καθεστώς με το Λεκανοπέδιο να είναι 
ορατός. Σήμερα, η Επιτροπή Εμπειρο
γνωμόνων πιθανόν να λάβει αποφά
σεις για σκληρότερα μέτρα σε Θεσσα
λονίκη και Αχαΐα που βρίσκονται ένα 
βήμα πριν το... βαθύ κόκκινο, τη στιγμή 
που η πίεση στα νοσοκομεία εντείνεται 
και ο αριθμός των διασωληνωμένων 
διατηρείται υψηλός.

Σύμφωνα με το μοντέλο υπολογι
σμού των φορέων κορονοίού από τα 
λύματα, οι συμπτωματικοί και ασυ- 
μπτωματικοί φορείς στην Αττική υπο
λογίζονται σε 80.000-90.000, όπως 
ανέφερε ο καθηγητής Αναλυτικής 
Χημείας του ΕΚΠΑ, Νίκος Θωμαΐδης 
(ΣΚΑΪ). Το μοντέλο αυτό, όπως έχει 
εξηγήσει ο ίδιος ο καθηγητής, έχει 
πολλές αβεβαιότητες.

Ο κ. Θωμαΐδης επεσήμανε ότι ανα
μένει αύξηση των εισαγωγών στα 
νοσοκομεία μετά την εφαρμογή του 
lockdown και κορύφωση του αριθμού 
των κρουσμάτων μέσα στο επόμενο 
15νθήμερο. Στη συνέχεια θα ξεκινή
σει η πτώση των δεικτών, που στην 
αρχή θα είναι σημαντική και στη συ
νέχεια βασανιστικά αργή. Ο καθηγητής 
προχώρησε, πάντως, στην αισιόδοξη 
εκτίμηση ότι εάν τα περιοριστικά μέ
τρα εφαρμοστούν πιστά είναι εφικτή 
η πτώση των ημερήσιων κρουσμάτων 
ακόμη και στα 100 με 150 την ημέρα.

Εθνικό δίκτυο
Η επιδημιολογία των λυμάτων απο
τελεί πολύτιμο εργαλείο έγκαιρης 
διάγνωσης και παρακολούθησης της 
διασποράς του ιού και του μεγέθους 
του ιικού φορτίου στην κοινότητα και 
συμπληρώνει αποτελεσματικά την 
κλασική ιατρική επιδημιολογική επι
τήρηση και κλινική διάγνωση.

Για το λόγο αυτό ο ΕΟΔΥ ανακοίνωσε 
τη δημιουργία Εθνικού Δικτύου Επιδη
μιολογίας Λυμάτων για την ανίχνευση 
και ποσοτικοποίηση του SARS-CoV-2 
στα αστικά λύματα πόλεων στις Περι
φέρειες Αττικής, Κεντρικής Μακεδονί
ας, Θεσσαλίας, Ανατολικής Μακεδονί-

D
MAPIA-NIKH ΓΕΩΡΓΑΝΤΑ
mgeorganta@e-typos.com

ας-Θράκης, Πελοηοννήσου και Κρήτης. 
«Το Εθνικό Δίκτυο θα συνεισφέρει στη 
στοχευμένη απόκριση και αναμένεται 
να συνδράμει τις υγειονομικές αρχές 
και την Πολιτεία στην έγκαιρη λήψη 
αποφάσεων σχετικά με επικείμενα ή 
εν εξελίξει επιδημικά κύματα.

Στο πλαίσιο του Δικτύου, θα εφαρ
μόζεται κοινή μεθοδολογία έτσι ώστε 
τα αποτελέσματα να είναι συγκρίσι
μα, ενώ επιπλέον, για τη συστηματική 
καταγραφή και παρακολούθηση των 
μετρήσεων ιικού φορτίου στις διάφο
ρες πόλεις, θα δημιουργηθεί ψηφιακή 
πλατφόρμα που θα περιλαμβάνει βάση 
δεδομένων και υπολογιστικά μοντέλα 
τεχνητής νοημοσύνης για την ανάλυση 
και επεξεργασία των αποτελεσμάτων», 
αναφέρει σε ανακοίνωσή του ο ΕΟΔΥ.

Συμμετοχές
Στο Εθνικό Δίκτυο Επιδημιολογίας 
Λυμάτων, το οποίο θα συντονίζει ο 
ΕΟΔΥ, συμμετέχουν το Εργαστήριο 
Αναλυτικής Χημείας του τμήματος

15 ΜΕΡΕΣ ΜΕΤΑ...

Αναμένεται αύξηση 
εισαγωγών στα νοσοκομεία, 
κορύφωση των κρουσμάτων 
το επόμενο 15νθήμερο και 
μετά πτώση των δεικτών

Χημείας του Εθνικού και Καποδιστρι- 
ακού Πανεπιστημίου Αθηνών (ΕΚΠΑ), 
το Εργαστήριο Υγιεινής του τμήματος 
Ιατρικής του Πανεπιστημίου Πατρών, 
η Ομάδα Επιδημιολογίας Λυμάτων του 
Αριστοτελείου Πανεπιστημίου Θεσσα
λονίκης (ΑΠΘ), τα Περιφερειακά Εργα
στήρια Δημόσιας Υγείας του ΕΟΔΥ στη 
Θεσσαλία και την Κρήτη, καθώς και το 
Κεντρικό Εργαστήριο Δημόσιας Υγείας 
(ΚΕΔΥ) του ΕΟΔΥ.

Ταυτόχρονα με την ανάλυση των 
δειγμάτων για την ανίχνευση του 
ιού SARS-CoV-2, το Εργαστήριο Ανα
λυτικής Χημείας του ΕΚΠΑ θα πραγ
ματοποιεί ολιστική χημική ανάλυση, 
με στόχο την ταυτοποίηση ποσοτικών 
αλλαγών στη χρήση φαρμακευτικών

και άλλων χημικών ουσιών (απολυ
μαντικών, βιοκτόνων, αλλά και άλλων 
χημικών καθημερινής χρήσης) κατά την 
εφαρμογή των περιοριστικών μέτρων, 
την περίοδο της άρσης των μέτρων 
και την επόμενη περίοδο επανεμφά
νισης της νόσου. Από το σύνολο των 
δεδομένων θα εξαχθούν σημαντικά 
συμπεράσματα για την επίπτωση της 
πανδημίας στη συνολική δημόσια υγεία 
του πληθυσμού της χώρας.

Ο ΕΟΔΥ χθες ανακοίνωσε 1.327 
κρούσματα, που αντιστοιχούν σε σύ
νολο 50.879 τεστ, μοριακά και rapid. 
Τα 676 περιστατικά εντοπίστηκαν στην 
Αττική, με τα 195 εξ αυτών στο κέντρο 
της Αθήνας. Ο δυτικός τομέας Αθηνών 
κατέγραψε 124 μολύνσεις, ενώ μεγά
λη παρουσιάζεται τις τελευταίες τρεις 
ημέρες η επιβάρυνση της Περιφερει
ακής Ενότητας Νήσων Αττικής. Τη 
χθεσινή ημέρα κατέγραψαν 26 κρού
σματα. Η πίεση στο ΕΣΥ εξακολουθεί 
να «ανεβαίνει», με τον αριθμό των δι- 
ασωληνωμένων να ανέρχεται χθες σε 
281, ελαφρώς μειωμένος σε σχέση με 
προχθές (284 διασωληνωμένοι), αλλά 
που παραμένει υψηλός.

Συνεδρίαση
Σήμερα το πρωί είναι η τακτική συνε
δρίαση της Επιτροπής Εμπειρογνω
μόνων του υπουργείου Υγείας. Με 
δεδομένο ότι για την Αττική ανακοινώ
θηκαν και ξεκίνησαν να εφαρμόζονται 
σκληρότερα μέτρα ήδη από τα μέσα 
της εβδομάδας, δεν αναμένεται κάποια 
αλλαγή όσον αφορά στην περίπτωση 
του Λεκανοπεδίου.

Στο επιδημιολογικό «μικροσκόπιο» 
των επιστημόνων, όμως, αναμένεται 
να τεθούν η Θεσσαλονίκη και η Αχαΐα, 
οι οποίες δεν αποκλείεται να ανέβουν 
επίπεδο επιδημιολογικού συναγερμού, 
μπαίνοντας σε ένα σκληρότερο καθε
στώς lockdown, το οποίο σήμερα ισχύ
ει για την πόλη της Πάτρας. Παρόμοιες 
αποφάσεις δεν αποκλείονται, επίσης, 
για Ρέθυμνο και Χαλκιδική. Η χθεσινή 
κατανομή των κρουσμάτων στις παρα
πάνω περιοχές έχει ως εξής: 129 κρού
σματα στην Αττική, 94 στην Αχαΐα, 23 
στη Χαλκιδική, 12 στο Ρέθυμνο. Πα
ράλληλα, 25 κρούσματα εντοπίστηκαν 
στη Λάρισα, 24 στο Ηράκλειο, 23 στη 
Βοιωτία, 18 στην Κάλυμνο. ■

κρούσματα στην

13 129
εισαγόμενα στη Θεσσαλονίκη



5;ΠΕΡΙΕΧΟΜΕΝΑ

1  ΣΥΝΕΧΙΖΕΙ ΝΑ «ΚΑΛΠΑΖΕΙ» Ο ΚΟΡΟΝΟΪΟΣ, ΠΙΕΖΕΤΑΙ ΤΟ ΕΣΥ
Πηγή: ΕΛΕΥΘΕΡΟΣ ΤΥΠΟΣ Σελ.: 1,6-10 Ημερομηνία

έκδοσης:
12-02-2021

► ► ΣΕΝΑΡΙΑ ΓΙΑ ΣΚΛΗΡΑ ΜΕΤΡΑ

θάνατοι χθες διασωληνωμένοι

έχουν εξέλθει 
από τις ΜΕΘθάνατοι συνολικά

Σήμερα οι αποφάσεις για Θεσσαλονίκη
ΜΕ ΑΓΩΝ ΙΑ περιμένουν να δουν και 
να ακούσουν τις σημερινές ανακοι
νώσεις της Πολιτικής Προστασίας οι 
Θεσσαλονικείς, καθώς όλες οι ενδεί
ξεις οδηγούν στο συμπέρασμα πως 
και η συμπρωτεύουσα θα περάσει σε 
πιο σκληρά μέτρα.

Η Πολιτεία δεν θέλει μια επανά
ληψη του περασμένου φθινοπώρου 
με τα εκατοντάδες κρούσματα και τις 
ασφυκτικά γεμάτες ΜΕΘ στη Θεσσα
λονίκη και πιθανότατα θα κάνει την 
κίνησή της σύντομα.

Πάντως, χθες, ο υπουργός Υγείας, 
Βασίλης Κικίλιας, ο οποίος επισκέ- 
φθπκε τη Θεσσαλονίκη, εμφανίστηκε 
«σφίγγα» σε ό,τι αφορά την επιβολή 
νέων μέτρων, συστήνοντας υπομο
νή, πίστη (στο ΕΣΥ) και τήρηση των 
μέτρων ατομικής προστασίας. Την 
ίδια ώρα, το ιικό φορτίο στα λύματα 
της πόλης συνεχίζει να κινείται σε 
υψηλά επίπεδα, ενώ τις τελευταίες 
μέρες ο δήμαρχος της Θεσσαλονί
κης, Κωνσταντίνος Ζέρβας, τονίζει 
ότι προτιμά κλειστά σχολεία, παρά 
κλειστή αγορά.

Ο Κικίλιας
Πρώτος σταθμός της επίσκεψης του 
κ. Κικίλια ήταν το νοσοκομείο «ΑΧΕ
ΠΑ», όπου περιηγήθηκε στις κλινικές 
και στο εμβολιαστικό κέντρο του, ενώ 
είδε την ολοκλήρωση του έργου ανα
καίνισης 41 απλών κλινών νοσηλεί
ας στην πανεπιστημιακή χειρουργική 
κλινική (δωρεά οικογένειας Χρόνη), 
όπως και αυτό της δημιουργίας επτά

κλινών Μονάδας Αυξημένης Φροντί
δας στο τμήμα Επειγόντων Περιστα
τικών (δωρεά Nestle).

Στη συνέχεια επισκέφθηκε το Κέ
ντρο Υγείας Τούμηας, το οποίο λει
τουργεί και ως εμβολιαστικό κέντρο 
και μετά το νοσοκομείο «Γ. Γεννη- 
ματάς», όπου εγκαταστάθηκαν δύο 
πλήρως εξοπλισμένες φορητές ΜΕΘ, 
από τις συνολικά έξι που δώρισαν 
στο Εθνικό Σύστημα Υγείας η εταιρία 
Kaizen Gaming International και η 
Stoiximan. Με δύο τέτοιες ΜΕΘ θα 
ενισχυθούν τα νοσοκομεία «Αγιος 
Δημήτριος» Θεσσαλονίκης και το Πα
νεπιστημιακό του Ρίο στην Πάτρα.

Τελευταίος σταθμός της επίσκεψής 
του ήταν το δημαρχείο της πόλης, 
όπου είχε συνάντηση με τον Κωνστα
ντίνο Ζέρβα. Αμέσως μετά ο δήμαρ
χος ρωτήθηκε εάν είχε ενημέρωση 
για νέα μέτρα για τη Θεσσαλονίκη και 
απάντησε αρνητικά, ενώ επανέλαβε 
την άποψή του ότι τα σχολεία είναι 
το πρώτο «κομμάτι στο οποίο πρέπει 
να στραφούμε εφόσον υπάρξουν οι 
λόγοι για τους οποίους πρέπει να 
πάμε σε κάποια κλεισίματα.

Η λογική όλα ανοιχτά ή όλα κλει
στά, μετά από έναν χρόνο πανδημίας, 
δεν είναι ούτε σοφή ούτε χαρακτηρί
ζει αυτούς που μπορούν να ελέγξουν 
σωστά την κατάσταση». Παρομοίασε 
την πανδημία «σαν μια φωτιά σε ένα 
χωράφι με ξερά χόρτα» και υπογράμ
μισε πως «όσο πιο έγκαιρα και πιο 
σωστά επέμβουμε τόσο μικρότερη θα 
είναι η ζημιά. Πρέπει να επεμβαίνου

με όταν πρέπει κι εκεί που πρέπει κι 
επειδή πλέον γνωρίζουμε τα ανακλα
στικά μας πρέπει να είναι τέτοια ώστε 
να μην έχουμε απώλειες».

Ερευνα
Την ίδια ώρα, στα ίδια επίπεδα συ
γκέντρωσης ηαρέμεινε το ιικό φορ
τίο του SARS-CoV-2 στα λύματα της 
πόλης, με βάση τις δύο τελευταίες 
μετρήσεις, στην έρευνα που διεξάγει 
διεπιστημονική ομάδα του ΑΠΘ σε 
συνεργασία με την ΕΥΑΘ. Μετά το 
διπλασιασμό του ιικού φορτίου, που 
υπολογίστηκε στα δείγματα που ελή- 
φθησαν από την εγκατάσταση επε
ξεργασίας λυμάτων Θεσσαλονίκης 
(ΕΕΛΘ) στις 5 και 7 Φεβρουάριου, οι 
επόμενες αναλύσεις από δειγματολη
ψίες της 8ης και 9ης Φεβρουάριου 
έδειξαν μια τάση σταθεροποίησης 
στα αυξημένα επίπεδα.

«Αυτό που κρατάμε ως θετικό 
στοιχείο είναι πως μέχρι στιγμής δεν 
παρατηρείται μία εκρηκτική αύξηση, 
αντίστοιχης δυναμικής της πορείας 
που καταγράφηκε το φθινόπωρο. Οι 
πιο πρόσφατες μετρήσεις της ομάδας 
μας θα έλεγα ότι απλά επιβεβαίωσαν 
ότι έχουμε ανέβει ένα επίπεδο συνα
γερμού. Παρακολουθούμε μέρα με τη 
μέρα πώς εξελίσσεται η κατάσταση, 
αλλά τη δεδομένη στιγμή δεν είμα
στε σε μία εκθετική διασπορά του ιού 
στην κοινότητα», δήλωσε στο ΑΜΠΕ 
ο πρύτανης του ΑΠΘ, Νίκος Παπα- 
ϊωάννου.

ΑΓΓ. ΑΓΓΕΛΙΔΗΣ

► ►ΣΕ ΣΥΓΚΡΙΣΗ ΜΕ ΤΟΝ ΜΑΡΤΙΟ

Αυξημένη κυκλοφορία στην Αθήνα
ΑΥΞΗΣΗ της τάξεως 50% παρατηρήθηκε στους δρό
μους της πρωτεύουσας κατά τη χθεσινή, πρώτη ημέρα 
του lockdown σε σχέση με την αντίστοιχη πρώτη ημέρα 
της καραντίνας του περασμένου Μαρτίου. Μάλιστα, σε 
κάποιες περιπτώσεις η αύξηση της κυκλοφορίας των 
οχημάτων ξεπέρασε ακόμα και το 100% σε ορισμένες 
οδικές αρτηρίες, όπως κατέγραψε το Κέντρο Διαχείρισης 
Κυκλοφορίας της Περιφέρειας Αττικής.

Σύμφωνα με τα στοιχεία που γνωστοποιήθηκαν, οι 
τρεις οδικές αρτηρίες όπου καταγράφηκε η μεγαλύτερη 
αύξηση συγκριτικά με τη πρώτη ημέρα lockdown του 
περασμένου Μαρτίου είναι: α) Λ. Βασ. Σοφίας + 109,6%,

β) Λ. Ποσειδώνος + 92,9% και γ) Λ. Κηφισού + 87,9%. 
Ωστόσο, η κυκλοφορία χθες συγκριτικά με την προχθε
σινή ημέρα παρουσίασε μείωση σε ποσοστό της τάξεως 
του 7%.

Σύμφωνα με την Περιφέρεια Αττικής, τα στοιχεία προ
κύπτουν με την αξιοποίηση 1.000 μετρητών που έχουν 
εγκατασταθεί στους κυριότερους οδικούς άξονες αρμο- 
διότητάς της. Τα στατιστικά αυτά αξιοποιούνται και επε
ξεργάζονται από τους συγκοινωνιολόγους του Κέντρου 
Διαχείρισης Κυκλοφορίας της Περιφέρειας Αττικής και 
μεταβιβάζονται προς τα αρμόδια υπουργεία.

Β. ΝΙΚΟΛΑΟΥ
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ΣΤΟΧΟΣ
Mrη επανεκκίνηση

«Μεγάλος ούμμαχος 
βπ «ναι ο εμβολιαομός 
too πληθυομοιι. noo tki 
επιεαχύνεεα» and τον 
ιπόμενο μήνα και κυρίως 
από ιον Απρίλιο και μπά». 
δήλωοε. ο πρωθυπουργός
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Η
 δημιουργία συνθηκών 
που θα επιτρέψουν να 
ξεκινήσει από την άνοι

ξη -μετά το δύσκολο δίμηνο που 
έχει μπροστά της π χώρα- μία 
διαδικασία σταδιακής άρσης 
περιορισμών και ανοίγματος οι
κονομικών και κοινωνικών δρα
στηριοτήτων είναι ο στόχος που 
θέτει η κυβέρνηση, με ορόσημο 
το Πάσχα και με το βλέμμα και 
στη φετινή τουριστική περίοδο, 
για την οποία ο πρωθυπουργός, 
Κυριάκος Μητσοτάκης, δηλώ
νει αισιόδοξος ότι θα είναι πολύ 
καλύτερη από την περσινή, ενώ 
εκτιμά ότι η Ελλάδα θα είναι σε 
θέση να υποδέχεται τουρίστες 
από χώρες όπου ο εμβολιασμός 
προχωράει γρήγορα -όπως το Ισ
ραήλ και η Βρετανία- ακόμη και 
πριν το καλοκαίρι, από τη στιγ
μή που έχουν πιστοποιητικό ότι 
έχουν εμβολιαστεί.

0 ίδιος κατέστησε μάλιστα σα
φές σε σχέση με το πιστοποιητικό 
πως θα ήταν καλό να πετύχουμε 
σε ευρωπαϊκό επίπεδο να είναι

ΠΙΣΤΟΠΟΙΗΤΙΚΟ

«θα ήιαν καλό 
να πετύχουμε σε 

ευρωπαϊκό επίπεδο ένα 
ενιαίο πιστοποιητικό, 
αν όμα» δεν είναι, θα 
το κάνουμε διμερώε 
με tis χώρες που pas 

ενδιαφέρουν», δήλωσε 
ο πρωθυπουργός

ενιαίο, αν όμως δεν είναι, «θα 
το κάνουμε διμερώς με όλες τις 
χώρες που μας ενδιαφέρουν», 
όπως είπε στον ΣΚΑΪ. Απαραίτη
τη προϋπόθεση για την επίτευξη 
αυτού του στόχου θεωρείται η 
πλήρης συμμόρφωση των πο
λιτών στα υφιστάμενα αυστηρά 
περιοριστικά μέτρα που, έστω 
και με αυξομειώσεις, θεωρείται 
βέβαιο ότι θα ισχύουν καθόλη τη 
διάρκεια του επόμενου διμήνου, 
ενώ μεγάλος σύμμαχος θα είναι 
ο εμβολιασμός του πληθυσμού, 
που θα επιταχύνεται από τον 
επόμενο μήνα και κυρίως από τον 
Απρίλιο και μετά, που σύμφωνα 
και με τον κ. Μητσοτάκη «δεν θα 
υπάρχει πρόβλημα διαθεσιμότη
τας εμβολίων».

Η αισιοδοξία που εξέφρασε ο 
πρωθυπουργός ότι «η περιπέτεια 
σε δύο μήνες από τώρα θα βαί
νει πια προς το τέλος» στηρίζεται 
άλλωστε στην εκτίμηση ότι μέχρι 
το Πάσχα θα έχει εμβολιαστεί ένα 
πολύ μεγάλο μέρος των πολιτών 
άνω των 60 ετών και από τη στιγ
μή που θα συμβεί αυτό «θα έχου
με ένα μεγάλο τείχος ανοσίας», 
γεγονός που θα μειώσει τον κίν
δυνο για το Σύστημα Υγείας.

□
 ΑΠΟΣΤΟΛΟΣ ΧΟΝΔΡΟΠΟ ΥΛΟΣ

achondropoulos@e-typos.com

Σε ό,τι αφορά πάντως το δύ
σκολο και κρίσιμο επόμενο δίμη
νο, βαρύνουσα σημασία θα έχει 
σε κάθε περίπτωση η εξέλιξη της 
επιδημιολογικής κατάστασης στην 
Αττική, η οποία βρίσκεται από 
χθες σε νέο αυστηρό lockdown, 
που ουδείς αποκλείει το ενδεχό
μενο παράτασής του και μετά τις 
28 Φεβρουάριου, εάν κριθεί τότε 
από τους ειδικούς ότι δεν έχει 
επέλθει η αναγκαία αποκλιμά- 
κωση των εηιδημιολογικών δει
κτών. «Εύχομαι τα επιδημιολογικά 
δεδομένα να είναι τέτοια ώστε οι 
2,5 εβδομάδες για τπν Αττική να 
είναι αρκετές», τόνισε και ο ίδιος 
ο κ. Μητσοτάκης, ο οποίος έχει 
καταστήσει σαφές από το διάγ
γελμα της περασμένης Τρίτης ότι 
οι περιορισμοί θα αυξάνονται και 
θα μειώνονται τους επόμενους 
δύο μήνες, κάτι που είναι ξεκά
θαρο ότι θα αφορά και σε όποιες 
άλλες περιοχές κρίνεται αναγκαίο 
από τους επιστήμονες, οι οποίοι 
αξιολογούν διαρκώς τα επιδημι- 
ολογικά δεδομένα σε ολόκληρη 
τη χώρα και κάνουν τις σχετικές 
εισηγήσεις προς την κυβέρνηση.

«Μακάρι να μη χρειαστεί να ξα- 
νακλείσουμε», τόνισε και ο κ. Μη
τσοτάκης στη διάρκεια της προ
χθεσινής συνέντευξής στον ΣΚΑΪ, 
την ώρα που το Μέγαρο Μαξίμου 
εξακολουθεί να διαμηνύει ότι «π 
πανδημία είναι δυναμική και όχι 
στατική» και γι’ αυτό «η βεντά
λια των περιορισμών ανοίγει και 
κλείνει ανάλογα με το επίπεδο 
του συναγερμού».

Αισιοδοξία
Την άποψη ότι την άνοιξη τα επι- 
δημιολογικά δεδομένα «θα είναι 
συντριπτικά καλύτερα» εξέφρασε 
χθες και ο υφυπουργός παρά τω 
Πρωθυπουργώ, αρμόδιος για το 
συντονισμό του κυβερνητικού 
έργου, Ακης Σκέρτσος, ο οποίος 
εκτίμησε μιλώντας στο Πρώτο 
Πρόγραμμα ότι στο τέλος της 
ίδιας περιόδου θα έχουν αρθεί και 
οι περιορισμοί, ενώ εμφανίστη
κε αισιόδοξος ότι «τα μέτρα που 
ελήφθησαν με το νέο lockdown 
θα αποδώσουν».

Για το σκοπό αυτό το Μέγαρο 
Μαξίμου δίνει ιδιαίτερη έμφαση 
σε αυτή τη φάση στην εντατικο
ποίηση των στοχευμένων ελέγ
χων στους χώρους εργασίας για 
επιτήρηση της ορθής εφαρμογής 
των μέτρων.

Το μήνυμα του κ. Μητσοτάκη 
ήταν μάλιστα σαφές σε σχέση 
με τα ποσοστά τηλεργασίας που, 
όπως είπε, «εάν δεν τηρούνται 
πρέπει να υπάρχουν κυρώσεις» 
και προανήγγειλε μάλιστα μεγα
λύτερη αυστηρότητα στο ζήτημα 
αυτό. ■
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Κο .δικούς,
το βασικό πρόβλημα στη 

! ν -ν '· η ' ' 
δεν χρησιμοποιείται 

σωστά η μάσκα.

ΠΡΟΣΤΑΤΕΥΤΙΚΗ ΜΑΣΚΑ: ΦΟΥΝΤΩΝΕΙ Η ΕΠΙΣΤΗΜΟΝΙΚΗ ΣΥΖΗΤΗΣΗ ΓΙΑ ΑΝΑΒΑΘΜΙΣΗ ΤΗΣ ΥΦΑΣΜΑΤΙΝΗΣ

Διπλή, χειρουργική, εφαρμοστή
Ε

νώ οι μεταλλάξεις του κορονοϊ- 
ού τείνουν να γίνουν κυρίαρχες, 
η παγκόσμια συζήτηση για το 
εάν είναι η ώρα για χρήση πιο προ

στατευτικής μάσκας ή χρήση διπλής 
μάσκας «φουντώνει».

Οι Ελληνες επιστήμονες βρίσκονται 
σε διεργασίες για το ίδιο ζήτημα και 
είναι πιθανό η Επιτροπή Εμπειρο
γνωμόνων του υπουργείου Υγείας 
να συστήσει την... αναβάθμιση της 
απλής υφασμάτινης μάσκας που 
πολλοί πολίτες χρησιμοποιούν για να 
προστατευτούν από την Covid-19 και 
την αντικατάστασή της με τη γνωστή 
απλή χειρουργική, έστω σε χώρους 
κλειστούς με συγχρωτισμό όπως είναι 
τα Μέσα Μαζικής Μεταφοράς.

Οι ειδικοί επιμένουν ότι οι πολίτες 
πρέπει να δείχνουν τη δέουσα προσο
χή στη σωστή εφαρμογή της μάσκας, 
πάνω στην οποία το Αμερικανικό 
Κέντρο Ελέγχου Λοιμώξεων (CDC) 
εξέδωσε νέες οδηγίες, προτείνοντας 
μάλιστα τη μάσκα μιας χρήσης κάτω 
από την υφασμάτινη.

Ο χρόνος
«Εάν πάρω μια χειρουργική μάσκα και 
βάλω και μια υφασμάτινη από πάνω 
προφανώς αυξάνω την προστασία που 
έχω», επισημαίνει στον «Ε.Τ.» ο καθη
γητής Πνευμονολογίας και Εντατικής 
Θεραπείας, Θόδωρος Βασιλακόπου-

D
 ΜΑΡΙΑ - ΝΙΚΗ ΓΕΩΡΓΑΝΤΑ

ingeorganta@e-typos.com

λος. Εξηγεί, ωστόσο, ότι η μετάδοση 
του ιού εξαρτάται από το χρόνο έκθε
σης στον ιό και την εγγύτητα με αυτόν. 
«Δηλαδή, εάν βρεθώ με τη μάσκα μου 
δίπλα σε κάποιον για ένα δευτερόλε
πτο και φοράει και ο άλλος μάσκα είναι 
πολύ δύσκολο να κολλήσω. Εάν, όμως, 
κάτσω για 20 λεπτά ο κίνδυνος μεγα
λώνει», αναφέρει.

Η απλή χειρουργική μάσκα, σύμφω
να με τον κ. Βασιλακόπουλο, προστα
τεύει κατά 50% από τα πολύ μικρά 
σταγονίδια. Η προστασία της για τα 
μεγάλα σταγονίδια είναι στο 100%.

Σημειώνεται ότι τα σταγονίδια όλων 
των μεγεθών περιέχουν κορονοϊό. Τα 
μεγάλα, λόγω βάρους, πέφτουν πιο 
γρήγορα στο έδαφος, ενώ τα μικρά 
πάνε πιο μακριά από το σημείο που 
«αφήνονται» στον αέρα, μέσω της 
ομιλίας, φτερνίσματος κ.λπ.

Ο καθηγητής Πνευμονολογίας το
νίζει ότι η μια στρώση υφάσματος για 
τις μάσκες είναι καλό να αποφεύγεται. 
Η χρήση της χειρουργικής μάσκας εν 
μέσω έντονης διασποράς του ιού και 
μεταλλάξεων είναι σαφώς προτιμότε
ρη. Δεν είναι τυχαίο που αεροπορικές 
εταιρίες επιτρέπουν για τους επιβάτες 
μόνο τη χειρουργική μάσκα. Το ίδιο 
συμβαίνει και για την είσοδο σε χώ

ρους Πρωτοβάθμιας Υγείας. Οι ανε
πίσημες συστάσεις για την προτίμηση 
στην απλή χειρουργική μάσκα εντεί- 
νονται και δεν αποκλείεται να γίνουν 
επίσημες, μέσω οδηγιών της αρμόδι
ας για τον κορονοϊό επιτροπής. Οπως 
προκύπτει από πληροφορίες, υπάρχει 
συζήτηση ανάμεσα στα μέλη της επι
τροπής υπέρ της χρήσης χειρουργικής 
μάσκας. Μάλιστα, είναι πιθανό τις επό
μενες ημέρες να γίνει σχετική σύσταση,

ΟΔΗΓΙΕΣ
Tis επόμενεδ μέρεδ 

είναι πιθανό να εκδοθούν 
επίσημεδ οδηγίεε 
από tous ειδικοί^

τουλάχιστον ως προς τους κλειστούς 
χώρους με συνωστισμό, όπως είναι τα 
Μέσα Μαζικής Μεταφοράς.

Παράλληλα, δεν είναι λίγες οι φο
ρές που ο φωτογραφικός φακός και 
οι κάμερες έχουν συλλάβει στελέχη 
της κυβέρνησης, σε ορισμένες περι
πτώσεις και τον γνωστό καθηγητή 
Σωτήρη Τσιόδρα, να φορούν διπλή 
μάσκα σε δημόσιες εμφανίσεις τους. 
Είναι χαρακτηριστικό ότι ο επικεφαλής 
της ομάδας κατά του κορονοϊού στις 
ΗΠΑ, Αντονι Φάουτσι, χαρακτήρισε ως 
μία «λογική προσέγγιση» την επιλογή

της διπλής μάσκας για την αποτροπή 
της μετάδοσης της Covid-19. Οι επι
στήμονες του Αμερικανικού Κέντρου 
Ελέγχου Λοιμώξεων (CDC) αξιολογούν 
ποιες είναι οι καλύτερες λύσεις για την 
προστασία κατά του πανδημικού ιού. 
Σύμφωνα με επικαιροποιημένες οδη
γίες που εξέδωσε για την εφαρμογή 
της μάσκας, εφιστά την προσοχή σε 
δύο τρόπους για να σιγουρευτούν οι 
πολίτες ότι η μάσκα προστατεύει το 
περισσότερο δυνατό:

1Η μάσκα πρέπει να εφαρμόζει καλά 
στο πρόσωπο. «Τα κενά μπορούν 
να αφήσουν αέρα με αναπνευστικά 

σταγονίδια να διαρρεύσουν μέσα και 
έξω από τις άκρες της μάσκας», ανα
φέρει το CDC.

Είναι ύψιστης σημασίας να επιλέ
γονται μάσκες με στρώματα προ- 

κειμένου να κρατούν τόσο τα εισερ
χόμενα σωματίδια από το να έρθουν 
σε επαφή με το άτομο που τη φορά, 
αλλά και το αντίθετο. Να εξέλθουν από 
τη μάσκα τα σωματίδια ενός μολυσμέ- 
νου ατόμου με κίνδυνο να μολύνουν 
άλλους. Μάλιστα, προτείνει μια μάσκα 
μιας χρήσης κάτω από μια μάσκα υφά
σματος. «Η δεύτερη μάσκα πρέπει να 
σπρώχνει τα άκρα της εσωτερικής μά
σκας στο πρόσωπό σας», επισημαίνει 
το Κέντρο.

«Η υφασμάτινη με τρεις στρώσεις 
από τρία διαφορετικά υφάσματα είναι 
η καλύτερη σε σχέση με τις υπόλοιπες 
υφασμάτινες και μπορεί να φτάσει 
στο ίδιο επίπεδο με τη χειρουργική», 
προσθέτει στον «Ε.Τ.» ο κ. Βασιλακό- 
πουλος. Οσον αφορά στη χρήση δύο 
μασκών μιας χρήσης, το CDC εξηγεί 
ότι δεν έχουν σχεδιαστεί για να εφαρ
μόζουν σφιχτά και δεν βελτιώνουν την 
εφαρμογή.

Σωστή χρήση
Το βασικό πρόβλημα στο οποίο πρέπει 
να δώσουν προσοχή οι Ελληνες είναι, 
κατά τους ειδικούς, ότι συχνά η μάσκα 
δεν χρησιμοποιείται σωστά.

Οπως επισημαίνουν ειδικοί της επι
τροπής, στο διάλειμμα για καφέ μαζί 
με συναδέλφους ή φίλους είναι λογικό 
να αφαιρέσει κάποιος τη μάσκα για να 
πιει καφέ. Καλό είναι όμως εκείνη τη 
στιγμή να μη μιλάει. Δηλαδή, πρέπει να 
ξαναβάλει τη μάσκα για να μιλήσει με 
το διπλανό του και να προσπαθεί να 
διατηρεί γενικώς μια απόσταση παρα
πάνω από 1,5 μέτρο.

Επιπλέον, οι μάσκες πρέπει να αλ
λάζονται όταν νωτίζουν. «Βασική αρχή 
έχω μαζί μου 2-3 μάσκες. Οταν είναι 
υγρές οι μάσκες είναι πολύ περισσό
τερο διαπερατές στο υγρό, στον ιό 
δηλαδή», εξηγεί ο καθηγητής Πνευ- 
μονολογίας. *
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1  ΣΥΝΕΧΙΖΕΙ ΝΑ «ΚΑΛΠΑΖΕΙ» Ο ΚΟΡΟΝΟΪΟΣ, ΠΙΕΖΕΤΑΙ ΤΟ ΕΣΥ
Πηγή: ΕΛΕΥΘΕΡΟΣ ΤΥΠΟΣ Σελ.: 1,6-10 Ημερομηνία

έκδοσης:
12-02-2021

► ► ΕΚΚΛΗΣΗ Π.Ο.Υ.

Δίκαιη πρόσβαση
εντατικοποίηση
εμβολιασμών

ΜΟΝΟ ίο 1,5% του πληθυσμού σε 29 
ευρωπαϊκές χώρες έχει εμβολιαστεί κατά 
του κορονοϊού, σύμφωνα με τα δεδομένα 
του Παγκόσμιου Οργανισμού Υγείας, που 
ζητάει εντατικοποίηση εμβολιασμών για 
αναχαίτιση της πανδημίας. Μέσα στην Ε.Ε., 
το 2,9% του πληθυσμού έχει εμβολιασθεί 
με τουλάχιστον μία δόση και το 1,3% του 
πληθυσμού έχει λάβει και δεύτερη δόση, 
σύμφωνα με καταμέτρηση του Γαλλικού

Πρακτορείου. «Η μη δίκαιη πρόσβαση στα 
εμβόλια μπορεί να στραφεί εναντίον μας. 
Οσο περισσότερο εηιμείνει ο ιός τόσο πιο 
μεγάλος είναι ο κίνδυνος να εμφανισθούν 
επικίνδυνες μεταλλάξεις», προειδοποίησε ο 
διευθυντής Ευρώπης του ΠΟΥ, Χανς Κλού- 
γκε, στη διάρκεια συνέντευξης Τύπου. Ο 
ίδιος επεσήμανε πως τα εμβόλια προς το 
παρόν δεν επαρκούν, γι’ αυτό χρειάζεται γε
νική προσπάθεια με αύξηση παραγωγής.

COVID-19
vaccination
centre
You must have an appointment 
to use this service.

ΠΡΟΕΙΔΟΠΟΙΕΙ ΓΙΑ 10ETH ΜΑΧΗ ME TON ΙΟ Η ΕΠΙΣΤΗΜΟΝΑΣ Σ. ΠΙΚΟΚ

«Η βρετανική μετάββαξη 
θα σαρώσει τον κόσμο»
Τ

ο βρετανικό στέλεχος του κορονο- 
ϊού, που εντοπίστηκε πρώτα στην 
κομητεία του Κεντ το φθινόπωρο 
του 2020, θα καταστεί σύντομα κυρίαρχο 

ανά την υφήλιο, προβλέπει κορυφαία Βρε
τανό επιστήμονας στο BBC. Η καθηγήτρια 
Σάρον Πίκοκ, επικεφαλής του βρετανικού 
προγράμματος γενετικής επιτήρησης, επι- 
σήμανε χθες ότι η κυριαρχούσα βρετανική 
μετάλλαξη έχει «σαρώσει τη χώρα και πι
θανότητα πρόκειται να σαρώσει και όλο τον 
κόσμο», σημειώνοντας ότι η μάχη κατά του 
νέου κορονοϊού αναμένεται να συνεχιστεί 
για τουλάχιστον μία δεκαετία. Οι μέχρι τώρα 
έρευνες έχουν δείξει αυξημένη μεταδοτι
κότητα (30-50%) του ιού λόγω του νέου 
στελέχους κι έτσι σε λίγους μήνες η μετάλ
λαξη έχει εξαπλωθεί σε σχεδόν 90 χώρες, 
οδηγώντας κάποιες'κυβερνήσεις να πάρουν 
αυστηρότερα μέτρα συνοριακού ελέγχου.

Παράλληλα, νέα έρευνα που δημοσι
εύεται στην έγκυρη ιατρική επιθεώρηση 
«Lancet» αναφέρει ότι, κατόπιν ελέγχου 
των αριθμών και των περιπτώσεων των 
κρουσμάτων κορονοϊού στη Νοτιοανατο
λική Αγγλία, δεν προκύπτει αυξημένη μετά
δοση στα παιδιά λόγω της μετάλλαξης του 
Κεντ. Αλλες επιστημονικές μελέτες, ωστόσο, 
δείχνουν αύξηση νοσηρότητας κατά 15% 
στα παιδιά. Επιπλέον, τον περασμένο μήνα, 
η βρετανική υπηρεσία NERVTAG (New 
and Emerging Respiratory Virus Threats

□
 ΑΘΗΝΑ ΣΟΥΤΖΟΥ
asoutzou@e-typos.com

Advisory Group) δημοσίευσε στοιχεία που 
αφορούν τον κίνδυνο θνητότητας από τη 
βρετανική μετάλλαξη και καταδεικνύουν 
υψηλότερο κίνδυνο θνητότητας στους 
ανθρώπους που έχουν προσβληθεί από 
τη βρετανική μετάλλαξη σε σχέση με άλλα 
στελέχη του ιού.

Προβληματισμός
Η πλειονότητα των εμβολίων που έχουν 
εγκριθεί σε Ε.Ε., Βρετανία και ΗΠΑ φαί
νεται να λειτουργούν επαρκώς έναντι των 
υπαρχουσών μεταλλάξεων, η εξάπλωση 
των οποίων προβληματίζει τους ειδικούς. 
Ενδεικτική είναι η σύγχυση που επικρατεί 
σχετικά με το εμβόλιο της AstraZeneca, 
έπειτα από το «πράσινο φως» που έλαβε 
από τον Παγκόσμιο Οργανισμό Υγείας για 
όλες τις ηλικιακές ομάδες. Οι επιστημονικές 
ομάδες χωρών της Ευρωπαϊκής Ενωσης 
και άλλων (Νότια Αφρική) δεν ενέκριναν το 
σκεύασμα της σουηδο-βρετανικής εταιρίας 
λόγω ελλιπών στοιχείων για την αποτελε- 
σματικότητά του στους άνω των 65 ετών (ή 
και των 55 ετών) και εξαιτίας της μειωμένης 
αποτελεσματικότητας στη νοτιοαφρικανι- 
κή μετάλλαξη. Ο Παγκόσμιος Οργανισμός 
Υγείας τόνισε ότι το εμβόλιο θα πρέπει να 
χορηγείται με διάστημα 8-12 εβδομάδων

ανάμεσα στην πρώτη και τη δεύτερη δόση, 
ακόμη κι αν «κυκλοφορούν» τα παραλλαγ
μένα στελέχου του κορονοϊού.

Το Κέντρο Ελέγχου Λοιμώξεων της 
Αφρικής επεσήμανε πάντως χθες πως το 
εμβόλιο της AstraZeneca δεν θα πρέπει να 
αποκλειστεί, καθώς πρόκειται για ένα απο
τελεσματικό σκεύασμα χωρίς τη μετάλλαξη 
και μπορεί να λειτουργήσει στις χώρες που 
δεν έχουν κατακλειστεί από το νέο στέλε
χος. Η AstraZeneca ανακοίνωσε πως θα 
είναι σε θέση να έχει βελτιωμένο εμβόλιο, 
αποτελεσματικό κατά των μεταλλάξεων σε 
έξι με εννιά μήνες.

Συμφωνία E.E.-Novavax
Στο μεταξύ, η Ευρωπαϊκή Ενωση ενδέχε
ται να ενισχύσει το «οπλοστάσιό» της στη 
μάχη κατά του ιού υπογράφοντας εντός των 
ημερών συμφωνία με την εταιρία Novavax 
για την προμήθεια των ευρωπαϊκών χω
ρών με το υποψήφιο εμβόλιό της κατά της 
Covid-19. Η Ε.Ε. υπέγραψε τον Δεκέμβριο 
προκαταρκτική συμφωνία με τη Novavax 
για την προμήθεια 100 εκατομμυρίων δό
σεων με ανοικτή επιλογή για ςπιπλέον 100 
εκατομμύρια δόσεις. Το εμβόλιο βρίσκεται 
ακόμη σε φάση κλινικών δοκιμών, αλλά 
προκαταρκτικά στοιχεία έδειξαν αποτελε
σματικότατα 89,3% κατά της Covid-19 και 
αντίστοιχη αποτελεσματικότατα κατά της 
βρετανικής μετάλλαξης. ■

► ► ΣΤΟ ΠΕΡΙΣΤΕΡΙ

Ερευνες για εξαφάνιση 
6 δόσεων της Pfizer 
από Κέντρο Υγείας
ΕΝΑ φιαλίδιο με 6 δόσεις εμβολίου της Pfizer εξαφανίστηκε 
μυστηριωδώς από το Κέντρο Υγείας Περιστεριού. Μία 37χρονπ 
νοσηλεύτρια ειδοποίησε την Αστυνομία το απόγευμα της Τετάρ
της, καταγγέλλοντας την απώλεια του πολύτιμου φιαλιδίου. Τα 
στελέχη του Τμήματος Ασφάλειας Περιστεριού εξετάζουν όλα 
τα ενδεχόμενα, όπως αυτό του «ατυχήματος», της απώλειας, 
αλλά κυρίως μια πιθανής εσωτερικής διαμάχης που θα μπο
ρούσε να καταλήξει σε αυτή τη μορφή αντεκδίκησης.

Ο συγκεκριμένος χώρος βρίσκεται στον 2ο όροφο του 
κτιρίου και από τπν πρώτη έρευνα δεν προέκυψαν ενδείξεις 
παραβίασής του ή «άσχετης» προσέλευσης ατόμου. Σύμφωνα 
με αστυνομικές πηγές, η νοσηλεύτρια εκείνη τη μέρα είχε πα- 
ραλάβει το 3ο παρόμοιο φιαλίδιο από τον φαρμακοποιό του 
κέντρου υγείας. Η ίδια φέρεται να είπε στους αστυνομικούς 
πως, μετά την παραλαβή του, το άφησε στο γραφείο και στη 
συνέχεια πήγε στην τουαλέτα και μετά έκανε διάλειμμα. Οταν 
επέστρεψε μετά από περίπου 12 λεπτά, το φιαλίδιο δεν βρι
σκόταν στη θέση του, είχε εξαφανιστεί.

Η πιθανότητα αρπαγής από κάποιον πολίτη αυτή τη στιγ
μή συγκεντρώνει μικρές πιθανότητες, καθώς τα εμβόλια δεν 
μπορούν να χρησιμοποιηθούν μετά από κάποιες ώρες, ενώ 
απαιτούνται γνώσεις για τις προσμίξεις παρασκευής του. Οι 
αρμόδιοι αξιωματικοί που χειρίζονται την υπόθεση συλλέγουν 
καταθέσεις, αναζητούν βιντεολππτικό υλικό, ενώ πραγματοποιή
θηκε εξερεύνηση του χώρου για τον εντοπισμό αποτυπωμάτων 
και γενετικού υλικού.

► ► ΕΙΣΑΓΓΕΛΕΑΣ ΓΙΑ ΔΗΛΩΣΕΙΣ ΓΙΑΝΝΑΚΟΥ

Ελεγχος από ΕΟΦ για 
παράλυση νοσηλεύτριας 
μετά από εμβολιασμό
ΣΤΗΝ ΕΠΙΤΡΟΠΗ φαρμακοεπαγρύπνησης του Εθνικού Οργα
νισμού Φαρμάκων, αφού συμπληρώθηκε η λεγάμενη «κίτρινη 
κάρτα», βρίσκεται η περίπτωση της 40χρονης νοσηλεύτριας 
από την Κέρκυρα προκειμένου να διερευνπθούν τα αίτια της 
αιφνίδιας παράλυσης των κάτω άκρων (σύνδρομο Guillain- 
Barre) που παρουσίασε αφού έλαβε τη δεύτερη δόση του εμ
βολίου, χωρίς να φαίνεται πως συνδέεται το περιστατικό με 
τον εμβολιασμό.

Σύμφωνα με τις πληροφορίες, η νοσηλεύτρια εμφάνισε υψη
λό πυρετό, πονοκέφαλο, μυαλγίες και στη συνέχεια παράλυση 
των κάτω άκρων. Οι νευρολόγοι του Νοσοκομείου Κέρκυρας 
ολοκλήρωσαν τον έλεγχο του περιστατικού και διέγνωσαν το 
σύνδρομο Guillain-Barre, το οποίο αποτελεί μια αυτοάνοση 
πολυνευροπάθεια και έχει συσχετιστεί με ιούς. Η νοσηλεύτρια, 
που νοσηλεύεται στο νοσοκομείο, λαμβάνει ειδική θεραπεία. 
Σημειώνεται ότι στις περισσότερες περιπτώσεις το νευρολογικό 
σύνδρομο θεραπεύεται.

Στην εκτίμηση πως δεν συνδέεται το περιστατικό της νοση- 
λεύτριας με τον εμβολιασμό κατά του κορονοϊού προχώρησε 
ο πρύτανης του ΕΚΠΑ, Θάνος Δημόπουλος. Οπως εξήγησε 
(ΘΕΜΑ 104,6), κατά τη διάρκεια του εμβολιασμού θα συμβούν 
περιστατικά, τα οποία, όμως, όπως σημείωσε, δεν συνδέονται με 
παρενέργειες του εμβολίου. Υπενθύμισε, δε, ότι στο εξωτερικό 
κατέληξαν υπερήλικες και παρότι στην αρχή θεωρήθηκε ότι 
συνδέεται το εμβόλιο αποδείχθηκε ότι τελικά δεν είχε καμία 
σχέση. Στο μεταξύ, έρευνα για διασπορά ψευδών ειδήσεων 
διέταξε η προϊσταμένπ της Εισαγγελίας Πρωτοδικών Αθηνών 
με αφορμή τις δηλώσεις του προέδρου της ΠΟΕΔΗΝ Μιχάλη 
Γιαννάκου, σύμφωνα με τις οποίες τα άκρα της 40χρονης πα
ρέλυσαν αφού έκανε τη δεύτερη δόση του εμβολίου.

Μ.-Ν. ΓΕΩΡΓΑΝΤΑ
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1  Μια αλήθεια ...και ένας μυθος
Πηγή: ΤΑ ΝΕΑ Σελ.: 1,8-11 Ημερομηνία

έκδοσης:
12-02-2021

Αρθρογράφος: Επιφάνεια
:

3035.03
cm²

Κυκλοφορία: 13695

Θέματα: ΠΟΕΔΗΝ

ΤΙ ΜΑΣ ΔΙΔΑΣΚΕΙ Η ΠΕΡΙΠΕΤΕΙΑ 
ΤΗΣ ΝΟΣΗΑΕΥΤΡΙΑΣ ΣΤΗΝ KEPKYR

Μια αλήθεια
•Ολα ία εμβόλια μπορεί να προκαλέσουν κάποια παρενέργεια. Φαινόμενο 
σπάνιο που έχει καιαγραφεί και σιο παρελθόν, ακόμα και με ιο εμβόλιο ins γρίπης

...και έναε μϋθοε
Είναι επικίνδυνο όμως να συνδέειαι αποκλειστικά με ίο ανπ-Covid εμβόλιο 

δημιουργείιαι η εντύπωση ότι ο εμβολιασμός προκαλεί προβλήματα

1.204.040
Τι γράφει ο καθηγητήε Ιαιρικήε και πρύτανηε ίου 
Πανεπιστημίου Αθηνών θάνοε Δημόηουλοε στα «ΝΕΑ»
Γιατί η Εισαγγελία διέταζε προανακριτική εξέταση ειε 
βάροε του προέδρου τηε ΠΟΕΔΗΝ Μιχάλη Παννάκου
$ ΣΕΛΙΛΕΖ 8-11
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ΚΑΡΑΝΤΙΝΑ No 3

Τι λένε οι επιστήμονες για την περιπέτεια 
της 40xpovns νοσηλευτριας στην Κέρκυρα

Το σύνδρομο 
Guillain-Barre, 
ο κορωνοϊόδ 
και ία εμβόλια

ΤΗΣ ΜΑΡΘΑΣ ΚΑΪΤΑΝΙΔΗ

Η
 περίπτωση της αιφνίδιας παράλυσης των 
κάτω άκρων (σύνδρομο Guillain-Barre) της

40χρονης νοσηλεύτριας στην Κέρκυρα, μετά 
τη λήψη της δεύτερης δόσης του εμβολίου έναντι της 
C0VID-19, έχει προκαλέσει αναστάτωση και ερωτήμα
τα. Πλην όμως οι ειδικοί ζητούν περισσότερο χρόνο 
για να διερευνήσουν εάν το νόσημα συσχετίζεται 
με τη χορήγηση του εμβολίου ενώ επιμένουν ότι ο 
εμβολιασμός παραμένει το ισχυρότερο όπλο έναντι 
της πανδημίας.

«Το συγκεκριμένο σύνδρομο είναι μια αυτοάνοση 
πολυνευροπάθεια που σχετίζεται με τους ιούς, όπως για 
παράδειγμα τον ιό της γρίπης ή του έρπητα ζωστήρα, 
αλλά και με ορισμένα μικρόβια. Επίσης μπορεί να το 
συναντήσουμε σε ασθενείς με κακοήθειες ή με HIV» 
σημειώνει στα «ΝΕΑ» ο καθηγητής Νευρολογίας και 
διευθυντής της Β' Νευρολογικής Κλινικής του ΕΚΠΑ 
Γιώργος Τσιβγούλης.

Μάλιστα, για τον λόγο αυτόν, μια ομάδα καθηγη
τών - ανάμεσα στους οποίους οι Σωτήρης Τσιόδρας, 
Θεόδωρος Βασιλακόπουλος, Ανδρονίκη Νάσκα και 
Παναγιώτης Κοκότης - μελέτησε την εκδήλωση του 
Guillain-Barre ως επίπτωση του κορωνοϊού. «Από τα 
δεδομένα της μετανάλυσης καταλήξαμε ότι ο νέος 
κορωνοϊός αυξάνει την πιθανότητα εκδήλωσης του 
συνδρόμου κατά 8 φορές. Πιο συγκεκριμένα, στον γε
νικό πληθυσμό η επίπτωση είναι 1 -2 άτομα ανά 100.000 
πληθυσμού, όμως στον πληθυσμό που έχει μολυνθεί

«Εάν κανεί$ 
μολυνθεί από 

ιον ιό έχει 
πιο αυξημένη 

πιθανότητα 
να εμφανίσει 
το σύνδρομο 
από ό,π εάν 

εμβολιαστεί» 
ιονίζει 

στα «ΝΕΑ» 
ο καθηγητήν 
ΝευροΧογία$ 

Γιώργο5 
Τσιβγούλης

από τον ιό η επίπτωση είναι 15 ανά 100.000» εξηγεί 
ο κ. Τσιβγούλης. Λαμβάνοντας υπόψη τα παραπάνω 
ο καθηγητής σημειώνει στα «ΝΕΑ» πως «εάν κανείς 
μολυνθεί από τον ιό έχει πιο αυξημένη πιθανότητα 
να εμφανίσει το σύνδρομο από ό,τι εάν εμβολιαστεί. 
Είναι σημαντικό δε να συνυπολογίσει κανείς ότι κατά 
τις κλινικές μελέτες των εμβολίων όπου συμμετείχαν 
δεκάδες χιλιάδες εθελοντές δεν προέκυψε καμία ανά
λογη παρενέργεια».

Σε κάθε περίπτωση και υπό τις εξελίξεις αυτές, έχει 
ήδη συμπληρωθεί η «κίτρινη κάρτα» ώστε ο φάκελος 
της ασθενούς να πάρει τον δρόμο - όπως προβλέπει 
το πρωτόκολλο - προς την Επιτροπή Φαρμακοεπα- 
γρύπνησης και να αξιολογηθεί αρμοδίως.

Εντύπωση πάντως προκαλεί ότι ήδη από τον πε
ρασμένο Δεκέμβριο ερευνητές του Πανεπιστημιακού 
Κολεγίου του Λονδίνου (UCL) είχαν προειδοποιήσει 
ότι δεν αποκλείεται ο μαζικός εμβολιασμός, που τότε 
ξεκινούσε, να κατηγορηθεί για ορισμένα περιστατικά 
του συνδρόμου, τα οποία στην πραγματικότητα θα 
έχουν συμβεί κατά τύχη και όχι εξαιτίας του εμβολίου.

Την ίδια ώρα το Κέντρο Ελέγχου και Πρόληψης 
Νοσημάτων των ΗΠΑ (CDC) συστήνει σε πολίτες 
που είχαν στο παρελθόν διαγνωστεί με το συγκεκρι
μένο σύνδρομο να «λάβουν εμβόλιο mRNA έναντι της 
COVID-19» με την αιπολόγηση ότι δεν έχουν αναφερθεί 
σχετικές περιπτώσεις μεταξύ των συμμετεχόντων σε 
κλινικές δοκιμές.

Παρ’ όλα αυτά, υπάρχουν... ασθενείς συσχετίσεις ορι
σμένων εμβολίων, με χαρακτηριστικότερο παράδειγμα 
αυτό έναντι της εποχικής γρίπης, με την εκδήλωση του 
συγκεκριμένου νευρολογικού νοσήματος. Ειδικότερα, 
ο Παγκόσμιος Οργανισμός Υγείας διευκρινίζει ότι οι 
σοβαρές παρενέργειες είναι εξαιρετικά σπάνιες (ένας 
άνθρωπος στο εκατομμύριο μπορεί να παρουσιάσει το 
σύνδρομο Guillain-Barre), ενώ ο εμβολιασμός αντενδεί- 
κνυται σε άτομα με ιστορικό του συνδρόμου.

Εξάλλου, στην πλειονότητα των περιπτώσεων τα 
συμπτώματα της νόσου υποχωρούν. «Το 60% αν πάρει 
κατάλληλη θεραπεία θα έχει πλήρη ίαση σε διάστημα 
ενός έτους, ένα 5% μπορεί να καταλήξει, ένα 15% μπορεί 
να έχει μια μέτρια ή σοβαρή υπολειμματική αναπηρία 
και το υπόλοιπο 20% μπορεί να έχει κάποια πολύ ήπια 
νευρολογικά ελλείμματα, όπως είναι για παράδειγμα 
η αίσθηση μουδιάσματος» συμπληρώνει ο καθηγητής 
Νευρολογίας.

ΠΑΡΕΜΒΑΣΗ ΕΙΣΑΓΓΕΛΕΑ. Εντω μεταξύ, εντολή για τη 
διενέργεια προκαταρκτικής εξέτασης έδωσε η Εισαγ
γελία Πρωτοδικών Αθηνών με αφορμή τη δήλωση του 
προέδρου της ΠΟΕΔΗΝ Μιχάλη Γιαννακού για 40χρονη 
νοσηλεύτρια στην οποία αφού έκανε τη δεύτερη δόση 
του εμβολίου κατά του κορωνοϊούπαρέλυσαντα κάτω 
άκρα. Στη διάρκεια της προκαταρκτικής θα διερευνηθεί 
αν έχει τελεστεί το αδίκημα της διασποράς ψευδών 
ειδήσεων, αφού προτού αποφανθούν οι γιατροί συν
δέθηκε η παράλυση της γυναίκας με παρενέργεια του 
εμβολίου. Συγκεκριμένα, ο πρόεδρος της ΠΟΕΔΗΝ 
έφερε χθες το θέμα στη δημοσιότητα, ο οποίος ση- 
μειωτέον κατά τις δηλώσεις του υπεραμύνθηκε της 
σημασίας του εμβολιασμού.

ΘΑΝΟΣ ΔΗΜΟΠΟΥΛΟΣ:

«Καμία συσχέτιση 
με τον εμβολιασμό»

ΤΗΝ ΕΚΤΙΜΗΣΗ ΤΟΥ ότι το υπό αξιολόγηση περιστατικό του συνδρόμου 
Guillain-Barre σε νοσηλεύτρια στην Κέρκυρα έπειτα από τη λήψη της δεύ
τερης δόσης δεν συνδέεται με τον εμβολιασμό υπογραμμίζει στα «ΝΕΑ» ο 
πρύτανης και καθηγητής της Ιατρικής Σχολής του ΕΚΠΑ Θάνος Δημόπουλος.

«Το σύνδρομο Guillain-Barre είναι μια σπάνια νευρολογική πάθηση 
με επίπτωση 1-2 άτομα ανά 100.000 πληθυσμού. Υπό την έννοια αυτή 
και δεδομένου ότι στη χώρα μας οδεύουμε στη συμπλήρωση 500.000 
εμβολιασμών, είναι αναμενόμενο να εντοπιστεί ένα τέτοιο, τυχαίο, εύ
ρημα. Πρόκειται άλλωστε για μια νευρολογική πάθηση που μπορεί να μη 
συμβαίνει συχνά, δεν χαρακτηρίζεται όμως και ως εξαιρετικά σπάνια» 
σημειώνει ο καθηγητής.

Ο ίδιος, δε, συμπληρώνει με νόημα «για τα εμβόλια mRNA, που ούτως 
ή άλλως δεν μεταφέρουν τον ιό, δεν έχει αναφερθεί παγκοσμίως αιτι- 

ολογική συσχέτιση της χορήγησης του εμβολιασμού με το συγκε
κριμένο σύνδρομο».

ΞΕΚΙΝΟΥΝ ΣΗΜΕΡΑ ΤΑ ΡΑΝΤΕΒΟΥ

Τσίμπημα 
τσίμπημα χτίζεται 
το τείχος ανοσίας

Σ
ήμερα ανοίγει η πλατφόρμα για τους 
πολίτες 75-79 ετών ώστε να ξεκινήσει ο 
προγραμματισμός των ραντεβού τους στα 
εμβολιαστικά κέντρα. Παράλληλα, όμως, με τη 

δημιουργία τείχους ανοσίας στον ηλικιωμένο 
πληθυσμό ξεκινά να «τρέχει» και ο εμβολιασμός 
των πολιτών 60-64 ετών αποκλειστικά με το εμ
βόλιο της AstraZeneca. Η «εγκαινίαση» των δύο 
δρόμων ταχείας εμβολιαστικής κάλυψης των 
πλέον ευάλωτων αποτελεί ένα ακόμα ανάχωμα 
έναντι του τρίτου κύματος που σηκώνεται απει
λητικά πάνω από τη χώρα, με τους επιστήμονες 
να επισημαίνουν ότι κάθε εμβολιασμός είναι και 
ένα σημαντικό βήμα.

Εως και την Τετάρτη το βράδυ είχαν συνο
λικά πραγματοποιηθεί 459.535... τσιμπήματα, 
εκ των οποίων τα 106.123 αφορούν τη δεύτερη 
δόση, που σημαίνει ότι ισάριθμοι πολίτες ήδη 
χτίζουν γερή ανοσία έναντι του πανδημικού 
ιού. Μάλιστα, στόχος είναι από τις αρχές του 
Φεβρουάριου έως και τις τελευταίες ημέρες του 
μήνα να έχουν ολοκληρωθεί συνολικά έως και 
600.000 εμβολιασμοί, με καθένα από αυτούς να
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Εφαλτήριο του τρίτου 
KupaTos η Αθήνα
Σταθερά οε υψηλά επίπεδα 
παραμένουν τα κρούσματα 
κορωνοϊού στη χώρα 
pas, καθώθ μόνο xQes 
εντοπίστηκαν 1.327 νέεε 
λοιμώξειβ. Από αυτέε οι 676 
στην Αθήνα, που αποτελεί 
το εφαλτήριο, όπωε όλα 
δείχνουν, του τρίτου 
κύματοε. Επιπροσθέτωε,
192 κρούσματα 
χαρτογραφήθηκαν 
στη Θεσσαλονίκη και 
94 στην Αχάία, που 
αποτελούν snions 
εστίεθ του πανδημικού 
ιού. Εν τω μεταξύ, 281 
ασθενείε με σοθαρέε 
επιπλοκέε νοσηλεύονται 
διασωληνωμένοι σε 
νοσοκομεία Tns χώραε, 
εκ των οποίων το 85,4% 
έχει υποκείμενο νόσημα 
ή/και ηλικία 70 ετών και 
άνω. Σε ό,τι αφορά τουε 
θανάτουε, 22 άνθρωποι 
άφησαν την τελευταία τουε 
πνοή φθάνονταε μοιραία τιε 
6.056 απώλειεε συνολικά 
στη χώρα.

ΠΑΤΟΥΣ ΠΟΛΙΤΕΣ 75-79 ΕΤΩΝ

αντιμετωπίζεται ως αντίδοτο στην εξελισσόμενη 
πανδημία που συνεχίζει να μεταφράζεται σε 
τετραψήφιο αριθμό κρουσμάτων στη χώρα μας 
και εκατοντάδες διασωληνωμένους ασθενείς.

Αντίστοιχα, με σταθερά δυναμικό ρυθμό αναμέ
νεται να συνεχιστεί η διεκπεραίωση των ραντε
βού και τον Μάρτιο, δεδομένου ότι έως τα τέλη 
του πρώτου τριμήνου του έτους θα περάσουν τα 
σύνορα της χώρας μας - σύμφωνα με το χρονο
διάγραμμα - περισσότερα από 2,5 εκατομμύρια 
δόσεις εμβολίων που αντιστοιχούν στον εμβολι
ασμό 1,25 εκατομμυρίων πολιτών. Εφόσον, δε, 
δημιουργηθεί μια ασπίδα προστασίας γύρω 
από τους πλέον ευάλωτους - δηλαδή τους 
ηλικιωμένους που αποτελούν και «στόχο» του 
νέου κορωνοϊού - οι επιστήμονες εκτιμούν 
ότι η λοίμωξη COVID-19 θα μετεξελιχτεί 
σταδιακά σε μια ήπια νόσο, μπαίνοντας έτσι 
στην τελική ευθεία του τέλους της πανδημίας.

Αλλωστε, όπως είχε επισημάνει χαρακτη
ριστικά ο καθηγητής Παθολογίας-Λοιμώξεων 
Σωτήρης Τσιόδρας πρόσφατα, «όταν κάποιος 
είναι πάνω από τα 75 έτη έχει τουλάχιστον οκτώ 
φορές παραπάνω πιθανότητα να νοσηλευτεί και 
πάνω από 200 φορές πιθανότητα να πεθάνει. Αυτό 
είναι ακόμα χειρότερο στις ανώτερες ηλικίες», 
επιβεβαιώνοντας αφενός με τα λόγια του την ορ
θότητα της προτεραιοποίησης που ακολουθείται 
στη χώρα μας και αφετέρου την πρόβλεψη για 
σταδιακή αποσυμπίεση του συστήματος Υγείας.

ΝΕΑ ΕΜΒΟΛΙΑ ΣΤΗ ΜΑΧΗ. Επιπλέον, περί τα 
τέλη Μαρτίου και συγκεκριμένα το διάστημα 
μεταξύ 20 και 25 Μαρτίου αναμένεται να εγκριθεί

από τον Ευρωπαϊκό Οργανισμό Φαρμάκων το 
εμβόλιο της Johnson & Johnson που θα μειώσει 
θεαματικά τον βαθμό δυσκολίας της επιχείρησης 
«Ελευθερία». Και αυτό διότι αφενός είναι (τουλά
χιστον προς το παρόν) το μοναδικό που δεν χρει
άζεται δύο δόσεις, αλλά ούτε και βαθιά κατάψυξη, 
με αποτέλεσμα να εξετάζεται το ενδεχόμενο οι 
εμβολιασμοί με το συγκεκριμένο σκεύασμα να 
γίνονται και στα φαρμακεία. Είναι σημαντικό, δε, 
να σημειωθεί ότι οι 4,7 εκατομμύρια δόσεις της 
Johnson & Johnson που αναλογούν στην Ελλάδα 
- στο πλαίσιο της συμφωνίας της ΕΕ - αρκούν

για να μπολιάσουν το 50% του πληθυσμού στη 
χώρα μας έναντι του SARS-CoV-2.

Υπό τα δεδομένα αυτά και λαμβάνοντας υπόψη 
ότι από τον Απρίλιο αναμένεται να ανοίξει διά
πλατα η στρόφιγγα των παραδόσεων (και των 
τριών εμβολίων), γίνεται σαφές ότι η εμβολιαστική 
εκστρατεία «Ελευθερία» θα πατήσει ακόμη πιο 
δυνατά το «γκάζι» των εμβολιασμών.

Εν τω μεταξύ, στην τρίτη φάση των κλινικών 
μελετών βρίσκεται και το εμβόλιο της γερμανι
κής εταιρείας βιοτεχνολογίας Curevac, η οποία 
μάλιστα ανέθεσε στη χημική βιομηχανία Bayer 
την εμπορική διάθεση του εμβολίου mRNA.

ΜΑΡΘΑ ΚΑΪΤΑΝΙΔΗ

Iroxos είναι από ns αρχές ίου Φεβρουάριου 
έως και ns ιελευιαίες ημέρες ιου μήνα 
να έχουν ολοκληρωθεί συνολικά 
έως και 600.000 εμβολιασμοί



12;ΠΕΡΙΕΧΟΜΕΝΑ

1  Μια αλήθεια ...και ένας μυθος
Πηγή: ΤΑ ΝΕΑ Σελ.: 1,8-11 Ημερομηνία

έκδοσης:
12-02-2021

------------------------ Λ------------------ 1-----------:----------------

ΚΑΡΑΝΤΙΝΑ No 3

Τα αντικαταθλιπτικά 
βοηθούν στη μάχη 
κατά του κορωνοϊού;
Νέα έρευνα 
υποστηρίζει όπ 
υπάρχει σχέση μεταξύ 
ms xpiians ψυχοτρόπων 
φαρμάκων και 
του χαμηλότερου 
κίνδυνου εμφάνισης 
βαριάς μορφής 
COVID-19

Η παρισινή έρευνα 
υποστηρίζει πωε ορισμένα 

αντικαταθλιπτικά 
μπορεί να λειτουργούν 

προληπτικά απέναντι στον 
κίνδυνο διασωλήνωσηε 
ή θανάτου σε ασθενείβ 

που νοσηλεύονται για 
κορωνοϊό

ΤΗΣ ΝΑΤΑΣΑΣ ΜΠΑΣΤΕΑ

Τ
ο Πανεπιστημιακό Νοσοκο
μείο του Παρισιού την περα- 
c >ι εβδομάδα ανακοίνωσε 
τη σ σχέσης μεταξύ της

χ, ·.■!· ο:ΐΓ·τ··ν αντικαταθλιπτι
κό · . . ••cu.'n και της μείωσης του 
κινδύνου υιαυωλήνωσης ή θανάτων 
σε ασθενείς που νοσηλεύονται για 
COV1D-19». Αυτό υποστηρίζει την 
άποψη κάποιων επιστημόνων ότι

ορισμένα αντικαταθλιπτικά μπορεί 
να λειτουργούν προληπτικά έναντι 
των σοβαρών μορφών της μόλυν
σης. Ωστόσο χρειάζεται να γίνουν 
μεγαλύτερες έρευνες προκειμένου 
να επιβεβαιωθεί αυτή η άποψη.

Η ανακοίνωση του νοσοκομείου 
ακολούθησε μια μελέτη που δημο- 
σιεύθηκε στις 3 Φεβρουάριου στο 
περιοδικό «Molecular Psychiatry». Οι 
ερευνητές ανέλυσαν αναδρομικά τα 
δεδομένα 7.230 ενήλικων ασθενών

που νοσηλεύθηκαν για COVID-19 
στο Πανεπιστημιακό Νοσοκομείο 
του Παρισιού μεταξύ 24 Ιανουάριου 
και 1 Απριλίου 2020, εξετάζοντας το 
ερώτημα: Ο χαμηλότερος κίνδυνος 
εμφάνισης βαριάς μορφής COVID-19 
θα μπορούσε να σχετίζεται με τη λήψη 
ορισμένων φαρμάκων, σε άτομα που 
υποβάλλονται σε θεραπεία για εντε
λώς διαφορετική παθολογία;

Η ΠΑΡΙΣΙΝΗ ΜΕΛΕΤΗ. «Από την 
αρχή της πανδημίας, με ενδιέφερε 
το γεγονός ότι οι ασθενείς μας, που 
πάσχουν από ψυχιατρικές ασθένει
ες, ανέπτυξαν πολύ λίγες σοβαρές 
μορφές COVID-19» λέει ο γιατρός 
Nicolas Hoertel, αναπληρωτής καθη
γητής Ψυχιατρικής στο Πανεπιστήμιο 
του Παρισιού. Μπορεί η συνταγο- 
γράφηση ορισμένων ψυχοτρόπων 
φαρμάκων - συμπεριλαμβανομένου 
του Prozac (φλουοξετίνη) - να έχει 
προστατευτικό αποτέλεσμα; Για να 
απαντήσει στην ερώτηση, ξεκίνησε 
μελέτη «παρατήρησης», δηλαδή χωρίς 
την παρέμβαση των ερευνητών.

Από τους 7.230 ασθενείς που περι- 
λήφθηκαν σε αυτή την ανάλυση, 345 
(4,8%) είχαν λάβει αντικαταθλιπτική 
θεραπεία εντός 48 ωρών από την ει
σαγωγή στο νοσοκομείο (ως μέρος 
αντιμετώπισης της κατάθλιψης). 
Σε σύγκριση με άλλους ασθενείς, ο 
κίνδυνος διασωλήνωσης ή θανάτου 
φάνηκε να μειώνεται περισσότερο 
από 40%. Αυτή η μείωση φάνηκε 
να περιορίζεται σε πέντε αντικατα
θλιπτικά: τρία από την οικογένεια 
του «αναστολέα επαναπρόσληψης 
σεροτονίνης» (φλουοξετίνη, παρο- 
ξετίνη, εσιταλοπράμη) και δύο άλλα 
(βενλαφαξίνη και μιρταζαπΐνη). Για 
αυτά τα πέντε, η μείωση του κινδύνου 
φαίνεται να κυμαίνεται μεταξύ 42% 
και 78%. Τα αποτελέσματα προκάλε- 
σαν ερωτήματα από την επιστημονική 
κοινότητα. Τονίστηκε ότι για την ορ
θότητα της μεθοδολογίας θα πρέπει

να διασφαλιστεί ότι οι δύο ομάδες 
που συγκρίνονται είναι πράγματι συ
γκρίσιμες όσον αφορά την ηλικία, το 
φύλο και τις συννοσηρότητες των 
συμμετεχόντων. Στην προκειμένη 
περίπτωση «δεν υπάρχουν διαθέσι
μες λεπτομέρειες για τον τρόπο με 
τον έγινε η σύγκριση. Δεν μπορού
με επομένως να ερμηνεύσουμε το 
αποτέλεσμα με αιτιώδη τρόπο» λέει 
ο καθηγητής Ντομινίκ Κοσταλιόλα, 
αναπληρωτής διευθυντής του Ινστι
τούτου Επιδημιολογίας και Δημόσιας 
Υγείας Pierre-Louis, του Πανεπιστη
μίου της Σορβόννης.

ΣΕ 152 ΑΣΘΕΝΕΙΣ ΣΤΙΣ ΗΠΑ. Ωστό
σο δύο άλλες αναλύσεις φαίνεται να 
υποστηρίζουν τα αρχικά αποτελέ
σματα της μελέτης στο Παρίσι. Κατ’ 
αρχήν, μιας αμερικανικής κλινικής 
δοκιμής που πραγματοποιήθηκε σε 
152 εξωτερικούς ασθενείς, που ήταν 
επιβεβαιωμένα κρούσματα SARS- 
CoV-2, τα αποτελέσματα της οποίας 
δημοσιεύθηκαν στις 12 Νοεμβρίου 
2020 στο περιοδικό JAMA. Οι ασθενείς 
χωρίστηκαν σε δύο ομάδες - η μία 
έλαβε φλουβοξαμίνη (αντικαταθλι
πτικό που δεν συνταγογραφείται στη 
Γαλλία) και η άλλη ένα εικονικό φάρ
μακο. Κανένας από τους 80 ασθενείς 
που πήραν το αντικαταθλιπτικό δεν 
παρουσίασε «κλινική επιδείνωση», 
σε σύγκριση με 6 από τους 72 ασθε
νείς που δεν έλαβαν θεραπεία. Το 
δείγμα όμως ήταν μικρό, επισημαίνει 
ο Κοσταλιόλα, γι’ αυτό χρειάζονται 
μεγαλύτερες δοκιμές. Οι ερευνητές, 
γράφει η «Monde», δεν μπορούν να 
αποκλείσουν ότι υπάρχει κάποιο 
ενδιαφέρον στην προσέγγιση αυτή. 
Ωστόσο αρχικά και η υδροξυχλωρο- 
κίνη είχε δείξει αποτελεσματικότητα 
στη μάχη ενάνηα στον κορωνοϊό, κάη 
που δεν επιβεβαιώθηκε σε ευρύτερες 
έρευνες. Είναι, προσθέτει η γαλλική 
εφημερίδα, άλλος ένας δρόμος που 
πρέπει να διερευνηθεί.
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1  Μια αλήθεια ...και ένας μυθος
Πηγή: ΤΑ ΝΕΑ Σελ.: 1,8-11 Ημερομηνία

έκδοσης:
12-02-2021

ΚΑΡΑΝΤΙΝΑ No 3

ΔΟΣΕΙΣ ΕΜΒΟΛΙΩΝ ΚΑΤΑ 
ΤΗΣ C0VID-19 ΠΟΥ 
ΕΧΟΥΝ ΧΟΡΗΓΗΘΕΙ 
ΑΝΑ100 ΑΤΟΜΑ,
10ΦΕΒΡ.2021 
Συνολικόε αριθμόθ δόσεων 
εμβολίων που έχουν χορηγηθεί 
ανά 100 άτομα, στο σύνολο του 
πληθυσμού. Υπολογίζονται οι 
μεμονωμένεε δόσειε, και ενδεχομένου να 
μην ισοδυναμούν με τον συνολικό αριθμό 
των ατόμων που έχουν εμβολιαστεί, 
ανάλογα με το συγκεκριμένο καθεστώε 
δόσεων (για παράδειγμα, άτομα που 
έχουν λάβει και δεύτερη δόση). Χωρίε

στοιχεία 0 0,01 0,03 0,1 0,3
Πηγή: Our World in Data γ-~ί ζι~"Γ ·πμ»ιι

30 100

Φάρμακο για την αρθρίτιδα 
μειώνει m θνησιμότητα 
από την Covid-19
Εντυπωσιακά 
αποτελέσματα 
από τη χρήση 
ms τοσιλιζου- 
μάμπηςπου 
χρησιμοποιείται 
για την 
αρθρίτιδα, 
σε συνδυασμό 
με τη χορήγηση 
δεξαμεθαζόνης

ΤΗΣ ΝΑΤΑΣΑΣ ΜΠΑΣΤΕΑ

Ε
νας συνδυασμός φαρμάκων μειώνει 
στο μισό τη θνησιμότητα από την 
Covid-19 για εκείνους που νοσούν 
σοβαρά. Κλινική δοκιμή στο Ηνωμένο 

Βασίλειο δείχνει ότι η τοσιλιζουμάμπη, 
ένα φάρμακο που χρησιμοποιείται για την 
αρθρίτιδα, αποτελεί τη δεύτερη αποτελε
σματική θεραπεία κατά του κορωνοϊού. 
Οι υπεύθυνοι της έρευνας ανακοίνωσαν 
χθες ότι αυτό το φάρμακο μειώνει τη 
θνησιμότητα όσων ασθενούν βαριά με 
Covid-19 κατά 4%.

Αυτό το ποσοστό φαίνεται μικρό, όμως 
εάν στη θεραπεία χορηγείται συνδυα
στικά και δεξαμεθαζόνη - ένα κορτικο- 
στεροειδές που μειώνει τη φλεγμονή - η 
θνησιμότητα των ασθενών μειώνεται 
κατά το ένα τρίτο αλλά και κατά 50% 
στην περίπτωση των πιο σοβαρών πε
ριστατικών.

Η τοσιλιζουμάμπη είναι ένα μονοκλω- 
νικό αντίσωμα εγκεκριμένο μέχρι στιγμής 
για τη θεραπεία της ρευματοειδούς αρ
θρίτιδας, μια κατάσταση που χαρακτη
ρίζεται από φλεγμονή των αρθρώσεων.

«Το συνδυαστικό αποτέλεσμα της δε- 
ξαμεθαζόνης και της τοκιλιζουμάμπης 
είναι εντυπωσιακό και ευπρόσδεκτο» 
σχολίασε ο Πίτερ Χόρμπι, καθηγητής 
Ιατρικής στο Πανεπιστήμιο της Οξφόρ
δης. «Βλέπουμε ότι ο συνδυασμός βοηθά 
όλους τους ασθενείς με χαμηλά επίπεδα 
οξυγόνου που ήδη πάσχουν από προχω
ρημένη φλεγμονή».

Στην άλλη πλευρά του Ατλαντικού, στις 
Ηνωμένες Πολιτείες, το Κέντρο Ελέγχου 
και Πρόληψης Ασθενειών ανακοίνωσε 
χθες πως όσοι έχουν κάνει και τις δύο 
δόσεις των εμβολίων για την Covid-19 
δεν χρειάζεται να μπαίνουν σε καραντίνα

σε περίπτωση που έρθουν σε επαφή με 
κρούσμα, εάν παραμένουν ασυμπτω- 
ματικοί. Προστίθεται ότι εκείνοι που 
επιλέγουν να μην μπουν σε καραντίνα 
πρέπει να έχουν λάβει τη δεύτερη δόση 
του εμβολίου μέσα σε τρεις μήνες, παρ' 
όλα αυτά καλό είναι να παρακολουθούν 
ενδελεχώς το εάν θα παρουσιάσουν συ
μπτώματα έως και δύο εβδομάδες μετά 
την επαφή τους με κάποιον ασθενή.

ΣΥΜΦΩΝΙΑ EE - NOVAVAX. Στην Ευρώ
πη, αξιωματούχοι της ΕΕ επιβεβαίωσαν 
στο πρακτορείο Ρόιτερ ότι οσονούπω 
υπογράφεται συμφωνία με την αμερι
κανική εταιρία Novavax για την αγορά 
και άλλων εμβολίων.

Οι προκαταρκτικές διαπραγματεύσεις 
είχαν γίνει τον Δεκέμβριο για τη χορή
γηση 100 εκατομμυρίων δόσεων με προ
οπτική για άλλα 100 εκατομμύρια. «Οι 
συζητήσεις με τη Novavax έχουν ενταθεί 
και μέσα σε λίγες ημέρες αναμένεται 
να υπογράψουμε συμφωνία» δήλωσε 
αξιωματούχος που παίρνει μέρος στις 
συζητήσεις.

Η Ευρώπη επείγεται, καθώς σε αρκετές 
χώρες η κατάσταση τείνει να ξεφύγει 
από τον έλεγχο. Χθες στη Γερμανία δεν 
έλειψαν εκείνοι που είπαν ότι δεν μπορεί 
να αποκλειστεί το κλείσιμο των συνόρων 
της χώρας με γειτονικά κράτη, στα οποία 
κυριαρχούν οι πιο επιθετικές μεταλλάξεις 
του ιού, όπως η Αυστρία και η Τσεχία.

«Πιστεύουμε ότι θα ήταν λογικό να 
κλείσουμε τα σύνορα με τις δύο αυτές 
χώρες» δήλωσε ο πρωθυπουργός του 
κρατιδίου της Βαυαρίας Μάρκους Σέ- 
ντερς. Προειδοποίησε μάλιστα ότι κάτι 
τέτοιο θα συμβεί εάν Αυστρία και Τσεχία 
δεν λάβουν πιο αυστηρά μέτρα για τον 
περιορισμό της πανδημίας.
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1  Με νευρολογικό σύνδρομο 40χρονη νοσηλεύτρια
μετά τον εμβολιασμό της

Πηγή: ΕΦΗΜΕΡΙΔΑ ΤΩΝ
ΣΥΝΤΑΚΤΩΝ

Σελ.: 24 Ημερομηνία
έκδοσης:

12-02-2021

Αρθρογράφος: Επιφάνεια
:

177.13 cm² Κυκλοφορία: 6725

Θέματα: ΠΟΕΔΗΝ

Με νευροΑογικό σύνδρομο 40χρονη νοσηϋεύτρια μετά τον εμβολιασμό ins
ΜΕ ΣΥΜΙΙΤΩΜΑΤΑ ΤΟΥ νευρολογικού συν
δρόμου Guillain-Baire νοσηλεύεται στο Νο
σοκομείο Κέρκυρας μια 40χρονη νοσηλεΰτρια, 
γεγονός που προκάλεσε κινητοποίηση καθώς 
είχε κάνει το εμβόλιο κατά του κορονοϊου. Το 
περιστατικό της νοσηλεύτριας που υπηρετεί 
στην Πνευμονολογική Κλινική του νοσοκομεί
ου 17 χρόνια διερευνάται. Η νοσηλευόμενη 
γυναίκα, που εμφάνισε πυρετό (39°C), πονο

κέφαλο, μυαλγίες και στη συνέχεια παράλυση 
των κάτω άκρων, υπεβλήθη σε αξονική τομο
γραφία χωρίς να προκόψει κάποιο εύρημα, ενώ 
ο εργαστηριακός έλεγχος συνεχίζεται. Μέχρι 
στιγμής, δεν έχει συσχετιστεί η εμφάνιση του 
νευρολογικού συνδρόμου με τη χορήγηση του 
εμβολίου, χωρίς όμως να έχει αποκλειστεί.

Ωστόσο, η Εισαγγελία Πρωτοδικών Αθηνών 
διέταξε προκαταρκτική έρευνα για το αδίκημα

της διασποράς ψευδών ειδήσεων με αφορμή 
τη δήλωση του προέδρου της ΠΟΕΔΗΝ Μιχά- 
λη Γιαννάκου για τη νοσηλεύτρια: «Ηταν απο
λύτως καλά στην υγεία της, είναι σίγουρο ότι 
πρόκειται για παρενέργεια του εμβολίου, έχουν 
εμβολιαστεί 400.000 άνθρωποι και δεν είχαν 
πρόβλημα, αλλά λέμε ότι αυτή η συνάδελφος 
δεν είχε κανένα απολύτως πρόβλημα», δήλωσε 
στο τηλεοπτικό κανάλι OpenTV ο Μ. Γιαννάκος

και πρόσθεσε: «Εχω πλήρη συναίσθηση των 
λεγομένων μου. Το λένε και οι γιατροί εκεί, 
ότι είναι παρενέργεια του εμβολίου. Είναι μία 
στους 400.000, δεν λέει τίποτα απολύτως αυτό 
για τον εμβολιασμό, δεν λέμε τίποτα κακό για 
το εμβόλιο, αντιθέτως, αλλά η συνάδελφος 
είναι σε αναπηρικό καροτσάκι και δεν μπορεί 
να σηκωθεί κι έχει τρομοκρατηθεί».

ΝΤΑ.Β.
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1  Φοβούνται αύξηση των εισαγωγών στα νοσοκομεία
και κορύφωση των κρουσμάτων

Πηγή: ΕΦΗΜΕΡΙΔΑ ΤΩΝ
ΣΥΝΤΑΚΤΩΝ

Σελ.: 25 Ημερομηνία
έκδοσης:

12-02-2021

Αρθρογράφος: Επιφάνεια
:

356.07 cm² Κυκλοφορία: 6725

Θέματα: ΠΟΕΔΗΝ

ΟΙ ΚΕΝΕΣ ΚΛΙΝΕΣ ΜΕΘ COVID ΣΤΗΝ ΑΤΤΙΚΗ ΕΙΝΑΙ ΜΟΝΟ 37 ΑΠΟ ΤΙΣ 217 ΣΤΟ ΣΥΝΟΛΟ

Φοβούνται αύξηση των εισαγωγών στα νοσοκομεία και κορύφωση των κρουσμάτων

*Ο ΕΟΔΥ ανακοίνωσε 
τη δημιουργία δικτύου 
επιδημιολογίας 
λυμάτων για την 
ανίχνευση και 
ποσοτικοποίηση του 
ιού SARS-CoV-2 στα 
αστικά λύματα πόλεων 
στις Περιφέρειες 
Αττικής, Κεντρικής 
Μακεδονίας, 
Θεσσαλίας, 
Ανατολικής 
Μακεδονίας-Θράκης, 
Πελοπόννησου και 
Κρήτης

Ο ΚΟΡΟΝΟΪΟΙΕΠΕΑΑΥΝΕΙ (ξανά) με επίκεντρο την 
Αττική, η Επιτροπή Εμπειρογνωμόνων του υπουρ
γείου Υγείας συνεδριάζει σήμερα με το βλέμμα στις 
«κόκκινες» περιοχές, το τρίτο κύμα είναι εδώ και ο 
ΕΟΔΥ δημιουργεί σχεδόν έναν χρόνο μετά το πρώτο 
κρούσμα Covid στη χώρα ένα Εθνικό Δίκτυο Επιδημι
ολογίας Λυμάτων για την «παρακολούθηση, αποτύ
πωση και έγκαιρη προειδοποίηση της διασποράς του 
ιού SARS-CoV-2 στην κοινότητα».

Η πρώτη περιφέρεια της χώρας παραμένει το 
επίκεντρο της επιδημίας, καθώς από το σύνολο των 
1.327 νέων κρουσμάτων κορονοϊού που ανακοίνω
σε ο ΕΟΔΥ χθες, στο Λεκανοπέδιο εντοπίζονται τα 
676,129 είναι στη Θεσσαλονίκη και 94 στην Πάτρα. 
Την ίδια ώρα το ΕΣΥ εξακολουθεί να πιέζεται, με τον 
αριθμό των διασωληνωμένων να ανέρχεται σε 281 
σε όλη την επικράτεια. Χθες καταγράφηκαν ακόμα 22 
απώλειες ανθρώπινων ζωών - 6.056 από την αρχή 
της πανδημίας.

Το ποσοστό κάλυψης των κλινών ΜΕΘ στην Ατ
τική είναι 83%, με τους νοσηλευόμενους ασθενείς

να ανέρχονται σε 180, σύμφωνα με την ΠΟΕΔΗΝ. Οι 
κενές κλίνες ΜΕΘ Covid στην Αττική είναι πλέον 37 
από τις 217 στο σύνολο.

Το ιικό φορτίο στα λύματα της Αττικής παραμένει 
σε υψηλά επίπεδα και με βάση το μοντέλο υπολο
γισμού των φορέων του κορονοϊού, που έχει αρκε
τές αβεβαιότητες, οι φορείς υπολογίζονται μεταξύ 
80.000 και 90.000 σύμφωνα με τον καθηγητή Ανα
λυτικής Χημείας του Πανεπιστημίου Αθηνών, Νίκο 
Θωμαΐδη. Αναμένεται αύξηση των εισαγωγών στα 
νοσοκομεία και κορύφωση του αριθμού των κρου
σμάτων μέσα στο επόμενο 15νθήμερο, ενώ το ιικό 
φορτίο αναμένεται να μειωθεί μετά από 10 μέρες.

Από την πλευρά του ο ΕΟΔΥ ανακοίνωσε τη δη
μιουργία δικτύου επιδημιολογίας λυμάτων για την 
ανίχνευση και ποσοτικοποίηση του ιού SARS-CoV-2 
στα αστικά λύματα πόλεων στις Περιφέρειες Αττικής, 
Κεντρικής Μακεδονίας, Θεσσαλίας, Ανατολικής Μα
κεδονίας-Θράκης, Πελοποννήσου και Κρήτης. Σε αυτό 
θα συμμετάσχουν το Εργαστήριο Αναλυτικής Χημείας 
του Τμήματος Χημείας του ΕΚΠΑ, το Εργαστήριο Υγι

εινής του Τμήματος Ιατρικής του Πανεπιστημίου Πα
τριόν, η Ομάδα Επιδημιολογίας Λυμάτων του ΑΠΘ, τα 
Περιφερειακά Εργαστήρια Δημόσιας Υγείας του ΕΟΔΥ 
στη Θεσσαλία και την Κρήτη, καθώς και το Κεντρικό 
Εργαστήριο Δημόσιας Υγείας του ΕΟΔΥ.

Στο μεταξύ μια περίεργη υπόθεση με την εξαφά
νιση ενός φιαλιδίου εμβολίου Pfizer από το Κέντρο 
Υγείας Περιστεριού ερευνά η Ασφάλεια. Χθες το 
πρωί, νοσηλεύτρια κατήγγειλε στο Τμήμα Ασφαλείας 
Περιστεριού ότι το μπουκαλάκι των έξι δόσεων, που 
είχε βγάλει από το ψυγείο προκειμένου να προχωρή
σει στην ανασύστασή του και στον εμβολιασμό των 
ανθρώπων, εξαφανίστηκε μυστηριωδώς, με αποτέ
λεσμα να σημάνει συναγερμός. Ερευνάται αν υπήρχε 
η δυνατότητα να μπει κάποιος στον συγκεκριμένο 
χώρο για να το αρπάξει, αν ενδεχομένως έσπασε και 
κάποιοι προσπαθούν να δικαιολογήσουν τη ζημιά, 
καταγγέλλοντας εξαφάνιση. Πάντως, δεν βρέθηκαν 
ίχνη διάρρηξης ούτε υπάρχει κάποια μαρτυρία για 
περίεργο άτομο που να μπήκε στον χώρο.

ΝΤΑΝΙΒΕΡΓΟΥ
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1  Νομικές παρενέργειες
Πηγή: ΝΑΥΤΕΜΠΟΡΙΚΗ Σελ.: 8 Ημερομηνία

έκδοσης:
12-02-2021

Αρθρογράφος: Επιφάνεια
:

117.23 cm² Κυκλοφορία: 560

Θέματα: ΠΟΕΔΗΝ

Νομικές παρενέργειες...
Άμεση εισαγγελική παρέμβαση, προ- 

κειμένου να διαπιστωθεί εάν έχει 
διαπραχθεί το αδίκημα της διασποράς 

ψευδών ειδήσεων, προκάλεσαν οι δη
λώσεις του προέδρου της ΠΟΕΔΗΝ Μι- 
χάλη Γιαννάκου, που είπε ότι 40χρονη 
νοσηλεΰτρια στην Κέρκυρα παρέλυσε 
στα κάτω άκρα της, μετά τη δεύτερη δό
ση του εμβολίου κατά του κορονοϊοιί.

Η προϊσταμένη της Εισαγγελίας Πρω
τοδικών Αθηνών, Σωτηρία Παπαγεωρ- 
γακοποιίλου, διέταξε χθες τη διενέρ
γεια προκαταρκτικής εξέτασης, προ-

κειμένου να διερευνηθεί εάν έχει τε- 
λεστεί (από τον κ. Γιαννάκο) το αδίκη
μα της διασποράς ψευδών ειδήσεων, 
αφού πριν αποφανθοΰν οι γιατροί, εξέ- 
φρασε τη βεβαιότητα πως η παράλυση 
της γυναίκας ήταν παρενέργεια του εμ
βολίου.

Οι σχετικές δηλώσεις του Mix. Γιαν
νάκου έγιναν σε τηλεοπτικό σταθμό 
(OPEN). Ειδικότερα, όπως είπε, η 40χρο- 
νη «ήταν απολύτως καλά στην υγεία 
της και είναι σίγου ρο ότι πρόκειται για 
παρενέργεια του εμβολίου, έχουν εμ

βολιαστεί 400.000 άνθ ρωποι και δεν εί
χαν πρόβλημα, αλλά λέμε ότι αυτή η 
συνάδελφος δεν είχε κανένα απολύτως 
πρόβλημα. Έχω πλήρη συναίσθηση 
των λεγομένων μου. Το λένε και οι για
τροί εκεί, ότι είναι παρενέργεια του εμ
βολίου. Είναι μια στους 400.000, δεν 
λέει τίποτα απολύτως αυτό για τον εμ
βολιασμό, δεν λέμε τίποτα κακό για το 
εμβόλιο, αντιθέτως, αλλά η συνάδελ
φος είναι σε αναπηρικό καροτσάκι και 
δεν μπορεί να σηκωθεί κι έχει τρομο
κρατηθεί». [SID:14099875]
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1  Νοσηλεύτρια παρέλυσε μετά τον εμβολιασμό στην
Κέρκυρα

Πηγή: ΔΗΜΟΚΡΑΤΙΑ Σελ.: 22 Ημερομηνία
έκδοσης:

12-02-2021

Αρθρογράφος: Επιφάνεια
:

590.56 cm² Κυκλοφορία: 8215

Θέματα: ΠΟΕΔΗΝ

Νοσηλεύτρια παρέλυσε μετά 
τον εμβολιασμό στην Κέρκυρα

Νοσηλεύτρια ετοιμάζει να κάνει το εμβόλιο (φωτό αρχείου). Δεξιά: Ο πρόεδρος της ΠΟΕΑΗΝ Μιχάλης Γιαννάκος

■ Ερευνα για να διαπιστωθεί αν πρόκειται 
για παρενέργεια. Εισαγγελική παρέμβαση 
κατά Γιαννάκου που συσχέτισε τα γεγονότα

ην εισαγγελική παρέμ
βαση προκάλεσαν οι δη
λώσεις του προέδρου της 
ΠΟΕΔΗΝ Μιχάλη Γιαν
νάκου, ο οποίος συνέ

δεσε την παράλυση στα κάτω άκρα 
μιας νοσηλεύτριας με τον πρόσφατο 
εμβολιασμό της κατά του κορονοϊού. 
Μετά τη δεύτερη δόση του εμβολίου 
η 40χρονη νοσηλεύτρια παρουσίασε 
το σύνδρομο Guillain-Barre, που εί
χε συνέπεια να παραλύσουν τα κά
τω άκρα της. Ωστόσο οι γιατροί που 
την εξετάζουν δεν είναι ακόμα σε θέ
ση να πουν αν το σύνδρομο συνδέ
εται με το εμβόλιο. Η νοσηλεύτρια, 
που είναι μητέρα δύο παιδιών, εργά
ζεται στην Πνευμονολογική Κλινική 
του Νοσοκομείου Κέρκυρας και έχει 
εμπειρία 17 ετών. «Οταν έκανε την 
πρώτη δόση του εμβολίου, αισθάν- 
θηκε έναν ελαφρύ πονοκέφαλο, 
αδυναμία και έκανε χαμηλό πυρετό, 
αλλά η κατάσταση εξελίχθηκε καλά 
τελικά σε εκείνη τη φάση» ανέφερε 
στο newsit.gr ο πρόεδρος της ΠΟΕ

ΔΗΝ, ο οποίος αποκάλυψε το σχεη- 
κό θέμα, και συνέχισε: «Η δεύτερη 
δόση τής δημιούργησε προβλήματα. 
Αρχισαν γρήγορα μυαλγίες, ζαλάδες 
και ένας υψηλός πυρετός (40). Στη 
συνέχεια ήρθε η παραλυσία στα κάτω 
άκρα. Τώρα νοσηλεύεται στο νοσο
κομείο. Το σύνδρομο Guillain-Barre, 
που μου το επιβεβαίωσαν και από το 
νοσοκομείο, είναι μία από ης παρε
νέργειες του εμβολίου. Και η ίδια αυ
τό μου είπε ότι αντιμετωπίζει τώρα. 
Αν είναι παρενέργεια του εμβολίου, η 
συνάδελφός μας πρέπει να αποκατα
σταθεί οικονομικά. Πρόκειται για μια 
γυναίκα που τηρεί ευλαβικά όλα τα 
μέτρα προφύλαξης και ασφάλειας και

είναι ένθερμη υποστηρίκτρια των εμ
βολίων. Της μίλησα χθες το απόγευ
μα. Μου είπε όη είναι πολύ απογοη
τευμένη και στενοχωρημένη με την 
εξέλιξη και όη φοβάται τα χειρότερα».

Δεύτερη μαρτυρία
Το πρόβλημα που παρουσιάστηκε 
στη νοσηλεύτρια περιέγραψε και η 
πρόεδρος των εργαζομένων στο Νο
σοκομείο Κέρκυρας Νήνα Ιωάννου: 
«Εκανε τη δεύτερη δόση του εμβολί
ου και, μεταξύ των άλλων συμπτω
μάτων που παρουσίασε, ήταν και αυ
τό της παράλυσης των κάτω ακρών. 
Τη δεύτερη δόση του εμβολίου την 
έκανε πριν από τέσσερις πέντε μέ

ρες και τα συμπτώματά της παρουσι
άστηκαν έπειτα από λίγες ώρες. Νο
σηλεύεται στο νοσοκομείο και οι για
τροί εξετάζουν όλα τα ενδεχόμενα.

Πρόκειται για το πρώτο περιστα
τικό που παρουσιάζεται μετά τη λή
ψη της δεύτερης δόσης. Θα πάρει με
γάλο χρονικό διάστημα η αποκατά
στασή της και θα χρειαστούν αρκετά 
χρήματα. Αυτή τη σηγμή η συνάδελ
φος είναι σε δύσκολη κατάσταση».

Η δηλώσεις του κ. Γιαννάκου 
οδήγησαν την Εισαγγελία Πρωτο
δικών της Αθήνας να διατάξει προ
καταρκτική εξέταση, στο πλαίσιο της 
οποίας θα διερευνηθεί αν έχει δι- 
απράξει το αδίκημα της διασποράς 
ψευδών ειδήσεων, αφού δήλωσε 
όη η παράλυση της γυναίκας αποτε
λεί παρενέργεια του εμβολίου, προ
τού αποφανθούν σχεπκά οι γιατροί. 
Πάντως, αργά χθες το βράδυ έγι
νε γνωστό όη η νοσηλεύτρια άρχι
σε σταδιακά να ανακτά την αίσθηση 
των άκρων της. Μακάρι η βελυ'ωσή 
της να συνεχιστεί.
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1  Το πρόσωπο της ημέρας Η αντιπαράθεση για την
Υγεία

Πηγή: KONTRANEWS Σελ.: 4 Ημερομηνία
έκδοσης:

12-02-2021

Αρθρογράφος: Επιφάνεια
:

175.52 cm² Κυκλοφορία: 2650

Θέματα: ΠΟΕΔΗΝ

Το πρόσωπο της ημέρας
Η αντιπαράθεση για την Υγεία

ΟΞΥΝΕΤΑΙ η αντιπαράθεση της κυβέρνησης με τον ιατρικό κόσμο και ειδικότερα με τους 
Ίί, νοσοκομειακούς (γιατρούς, υγειονομικούς, λοιπό προσωπικό) που είναι στην πρώτη 
<^4 γραμμή. Είναι πλέον ορατό ότι όλο και περισσότεροι νοσοκομειακοί, αντιδρούν στην 

™ κυβερνητική πολιτική, δημοσιοποιώντας τα κακώς κείμενα και τις τεράστιες ελλείψεις. 
\ Η αντιποράθεση με τον πρόεδρο της ΠΟΕΔΗΝ Μ. Γιαννάκο, είναι ενδεικτική του κλί- 

·' ματος που επικρατεί.Όπως και η προσπάθεια να διωχθούν πειθαρχικά μια σειρά από 
εκπρόσωποι του νοσοκομειακού προσωπικού, επειδή μιλούν δημοσίως ή επειδή δια- 

j μαρτύρονται εκ μέρους των συναδέλφων τους. Είναι όμως αυτοί που δικαιούται πάνω
^ από όλους να μιλάνε και να διαμαρτύρονται. Ακόμα και μεταξύ των γιατρών που μετέ

χουν στην επιτροπή των λοιμωξιολόγων που παίρνει καθοριστικές αποφάσεις, 
\ υπάρχουν πλέον αντιθέσεις. Το σημαντικότερο είναι ότι και αυτοί αρχίζουν

να αποστασιοποιούνται από τις κυβερνητικές αποφάσεις, βλέποντας τις 
αντιφάσεις και τα αδιέξοδα στα οποία έχουμε οδηγηθεί. Η κυβέρνηση 
όμως δεν πρόκειται να λύσει τα προβλήματα μόνο με τη δύναμη της 
επικοινωνίας ή με συνεχή εμμονή στο «όλα πάνε καλά και έρχονται 
τα καλύτερα». Είναι ακριβώς αυτό που επισημαίνει πλέον ο ιατρικός 

κόσμος Ότι τα πράγματα δεν πάνε καλά και δεν θα έρθουν τόσο απλά 
τα καλύτερα. Και ζητούν πραγματικά μέτρα στήριξης της Υγείας.
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1  Εισαγγελική έρευνα για διασπορα ψευδών ειδήσεων
Πηγή: STAR PRESS Σελ.: 1,5 Ημερομηνία

έκδοσης:
12-02-2021

Αρθρογράφος: Επιφάνεια
:

510.3 cm² Κυκλοφορία: 4295

Θέματα: ΠΟΕΔΗΝ

Εισαγγελική έρευνα για διασπορό ψευδών ειδήσεων

Συνδικαλιστής 
δήλωσε πως 

νοσοκόμα 
παρέλυσε από 

το εμρόλιο
► σελ. 5
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1  Εισαγγελική έρευνα για διασπορα ψευδών ειδήσεων
Πηγή: STAR PRESS Σελ.: 1,5 Ημερομηνία

έκδοσης:
12-02-2021

A Xapos με in δήλωση Γιαννάκου για in 40χρονη νοσηλεύτρια

α Η γυναίκα είχε παραλύσει μετά 
τη β’ δόση του εμβολίου και 
εκιιμήθηκε από τον πρόεδρο 

ins ΠΟΕΔΗΝ na)S αυτή ήταν η αιτία 
για την εξέλιξη αυτή

Καλύτερα είναι η 
40χρονη που 
παρέλυσε, καθώς κινεί 
σχεδόν κανονικά τα 
άκρα ins, ωστόσο δεν 
είναι και πολύ καλά τα 
πράγματα για το 
συνδικαλιστή, ο οποίος 
ερευνάται από τον 
εισαγγελέα.

Ε
ρευνα για διασπορά 
ψευδών ειδήσεων διέ
ταξε η προϊστάμενη της 
Εισαγγελίας Πρωτοδικών Αθη

νών Σωτηρία Παπαγεωργακο- 
πούλου με αφορμή tis δηλώ

σεις του προέδρου της ΠΟΕ
ΔΗΝ, Μιχάλη Γιαννακού, ο 
onoios, αναφερόμενος σε προ
βλήματα υγείας που εμφάνισε 
νοσηλεύτρια στην Κέρκυρα, 
δήλωσε με βεβαιότητα ότι 
οφείλονται στο εμβόλιο κατά 
του κορονοϊού. Η νοσηλεύ- 
τρια παρουσίασε παράλυση 
των κάτω άκρων και το περι

στατικό ελέγχεται ιατρικά 
προκειμένου να αποφαν- 
θούν οι ειδικοί ακριβώς τι 
συμβαίνει κι αν σχετίζεται με 
το εμβόλιο. Η 40χρονη εμφά
νισε κάτι που ομοίαζε με το αυ- 
τοάνοσο νευρολογικό σύνδρο
μο Guillain-Barre, προκαλών- 
τας αναστάτωση. Ο πρόεδρος 
της ΠΟΕΔΗΝ, Μιχάλης Γιαννά-

κος, είχε δηλώσει μετά το περι
στατικό: «Μετά τη δόση του 
δεύτερου εμβολίου, η συνά
δελφός μου, όπως και πολλοί 
άλλοι συνάδελφοι, παρουσία
σε πυρετό, μυαλγίες, όμως την 
χτύπησε ακόμα περισσότερο 
καιυπέστη παράλυση κάτω 
άκρων. Της χορηγείται η κατάλ
ληλη αγωγή. Είναι μάχιμη, 
δουλεύει 17 χρόνια στην πρώ
τη γραμμή, χωρίς κανένα υπο
κείμενο νόσημα. Είναι τρίτη- 
τέταρτη μέρα σήμερα», δήλω
σε χαρακτηριστικά. Αυτή η δή
λωση θεωρήθηκε λανθασμέ
νη από την εισαγγελέα που κι
νείται αυτεπάγγελτα, καθώς 
εκτιμά πως πρόκειται για δια- 
σηορά ψευδών ειδήσεων.

ΕισαγγείΙική παρέμβαση για 
το εμΡόϋιο που... παραϋύει
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1  ΘΡΙΛΕΡ ΜΕ ΝΟΣΟΚΟΜΑ ΣΤΗΝ ΚΕΡΚΥΡΑ
Πηγή: POLITICAL Σελ.: 1,15 Ημερομηνία

έκδοσης:
12-02-2021

Αρθρογράφος: Επιφάνεια
:

643.12 cm² Κυκλοφορία: 0

Θέματα: ΠΟΕΔΗΝ

ΘΡΙΛΕΡ ME 
ΝΟΣΟΚΟΜΑ 
ΣΤΗΝ ΚΕΡΚΥΡΑ
ΙΕΛ. 15
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1  ΘΡΙΛΕΡ ΜΕ ΝΟΣΟΚΟΜΑ ΣΤΗΝ ΚΕΡΚΥΡΑ
Πηγή: POLITICAL Σελ.: 1,15 Ημερομηνία

έκδοσης:
12-02-2021

Εισαγγείϊέαεγιαιον 
πρόεδρο ins ΠΟΕΔΗΝ
Σ

το εισαγγελικό μικροσκόπιο 
βάζει η προϊστάμενη της Ει
σαγγελίας Πρωτοδικών της 
Αθήνας, Σωτηρία Παπαγεωρ- 
γακοπούλου, τις δηλώσεις του προέδρου 
της ΠΟΕΔΗΝ Μιχάλη Γιαννάκου, ο οποί

ος, αναφερόμενος σε παράλυση που εμ
φάνισε 40χρονη νοσηλεύτρια στην Κέρ
κυρα, δήλωσε με βεβαιότητα ότι οφείλε
ται στο εμβόλιο κατά του κορονοϊού.

Οι επίμαχες δηλώσεις του Μιχάλη 
Γ ιαννάκου έγιναν στον τηλεοπτικό σταθ
μό OPEN. Αίσθηση έχει προκαλέσειτο 
γεγονός ότι ο πρόεδρος της ΠΟΕΔΗΝ 
εμφανίσθηκε βέβαιος πως η παράλυση 
της νοσηλεύτριας αποτελεί παρενέργεια 
του εμβολίου, χωρίς να υπάρχει σχετική 
ανακοίνωση των γιατρών.

Τηνώραπουη πανδημία βρίσκεται 
ακόμη σε πλήρη εξέλιξη και οι προσπά
θειες της παγκόσμιας επιστημονικής 
κοινότητας εστιάζονται στον περιορισμό 
της, κυρίως με τον εμβολιασμό των πλη- 
θυσμώντου πλανήτη, δηλώσεις όπως 
αυτέςτου προέδρουτης ΠΟΕΔΗΝ ενι- 
σχύουντην καχυποψία καιτρέφουν τους 
συνωμοσιολόγους και τους αρνητές του

εμβολίου και στη χώρα μας. Ειδικότερα, 
ο κ. Γιαννάκος είπε πως η 40χρονη «ήταν 
απολύτως καλά στην υγεία της και είναι 
σίγουρο ότι πρόκειται για παρενέργεια 
του εμβολίου. Έχουν εμβολιαστεί 
400.000 άνθρωποι και δεν είχαν πρό
βλημα, αλλά λέμε ότι αυτή η συνάδελφος 
δεν είχε κανένα απολύτως πρόβλημα. 
Έχω πλήρη συναίσθηση των λεγομένων 
μου. Το λένε και οι γιατροί εκεί, ότι είναι 
παρενέργεια του εμβολίου. Είναι μία 
στους400.000. δενλέειτίποτα απολύτως 
αυτό για τον εμβολιασμό. Δεν λέμε τίπο
τα κακό για το εμβόλιο. Αντιθέτως. Αλλά 
η συνάδελφος είναι σε αναπηρικό καρο
τσάκι και δεν μπορεί να σηκωθεί και έχει 
τρομοκρατηθεί».

Η νοσηλεύτρια έχει υποβληθεί σε αξο
νική, η οποία ήταν «καθαρή», και εξετά
ζεται από τους νευρολόγους, για να δια
πιστωθεί τι έχει συμβεί. Σύμφωνα με 
πληροφορίες, νοσηλεύεται με το αυτοά- 
νοσο νευρολογικό σύνδρομο Guillain- 
ESarre. «Έχουν παραλύσει τα κάτω άκρα 
της», είπε ο κ. Γιαννάκος, ενώ πρόσθεσε: 
«Έχει κάνει και τις δύο δόσεις εμβολίου 
και αμέσως μετά τη δεύτερη δόση ανέ

βασε πυρετό. Είχε αφόρητους πόνους. 
Ένιωσε παραλυσία και πήγε στο νοσοκο
μείο, όπως μου είπε ύστερα από επικοι
νωνία που είχα μαζί της».

Σύμφωνα με την εισαγγελική παραγγε
λία, αρμόδιος εισαγγελικός λειτουργός 
καλείται να διαπιστώσει αν ο πρόεδρος 
της Ομοσπονδίας, με τις δηλώσεις του 
για τη «40χρονη νοσηλεύτρια από την 
Κέρκυρα, η οποία αφού έκανε τη δεύτε
ρη δόση του εμβολίου κατά του κορονοϊ- 
ού παρέλυσαντα κάτω άκρα της», έχει 
δια πρήξει το αδίκημα της διασποράς 
ψευδών ειδήσεων, αφού το περιστατικό 
ελέγχεται ιατρικά, προκειμένου να απο- 
φανθούν οι ειδικοί τι ακριβώς συμβαίνει 
και αν σχετίζεται με το εμβόλιο.

Α νοφερόμενος σε παράάυση 
που εμφάνισε 4 Οχρο νη 
νοσηάεύτρίσ στην Κέρκυρα, 
δήόωσε με βεβαιότητα 
ότι οφείλεται στο εμβόάιο 
κατά του κορονοϊού



23;ΠΕΡΙΕΧΟΜΕΝΑ

1  «Η ΣΤΕΛΛΑ ΕΚΑΝΕ ΤΟ ΕΜΒΟΛΙΟ ΚΙ ΕΜΕΙΝΕ
ΠΑΡΑΛΥΤΗ»

Πηγή: ΜΑΚΕΛΕΙΟ Σελ.: 1,11 Ημερομηνία
έκδοσης:

12-02-2021

Αρθρογράφος: Επιφάνεια
:

1130.05
cm²

Κυκλοφορία: 6090

Θέματα: ΠΟΕΔΗΝ

Αποκλειστικέ* 
πληροφορία για τη 

40χρονη νοσηλεύτρια, 
παγώνουν 

το πανελλήνιο

ΕΠΙΧΕΙΡΗΣΗ ΣΥΓΚΑΛΥΨΗΣ Σελ.11

«Η ΣΤΕΛΛΑ ΕΚΑΝΕ 
ΤΟ ΕΜΒΟΛΙΟ ΚΙ 
ΕΜΕΙΝΕ ΠΑΡΑΛΥΤΗ»

Ανεπίτρεπτη εισαγγελικΑ παρέμβαση κατά του 
προέδρου τη$ ΠΟΕΑΗΝ που αποκάλυψε το συμβάν
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1  «Η ΣΤΕΛΛΑ ΕΚΑΝΕ ΤΟ ΕΜΒΟΛΙΟ ΚΙ ΕΜΕΙΝΕ ΠΑΡΑΛΥΤΗ»
Πηγή: ΜΑΚΕΛΕΙΟ Σελ.: 1,11 Ημερομηνία

έκδοσης:
12-02-2021

I I

makeleio.gr
Ειδήσεις OAO TO 24ΩΡΟ^ ΑποκΠεισιικέΐ nHnpoipopiec

Τρομακτικό ysYOvos που επιδιώκεται 
να συγκαλυφθεί από καθεστωτικά 

«τανκε» ms χουντικήε πληρωμένηε 
ενημέρωσηε, η παραλυσία 40xpovns 
νοσοκόμαε, μετά τον εμβολιασμό uis

Εμβολιάστηκε 
και παρέλυσε 
από αυτοάνοσο

Του Γιάννη Γιαννόπουλου

Νοσπλεύτρια του νοσοκομείου 
KepKupos πορέλυσε οπό το εμβόλιο και 
ο όιοικητή$ σπέρνει κλίμα τρομοκρατία 
υπό τπν απειλή πειθαρχικών και ΕΑΕ, 
σε όποιον όιαρρεύσει πληροφορία για 
τπ βεβαρημένη κατάσταση τη$ μητέραδ 
όυο παιδιών.

Την ίδια ώρα η... «αδέκαστη δικαιοσύνη» δι- 
ατάσσει εισαγγελική έρευνα για να «πνίξει» 
τη βεβαιότητα του αρχισυνδικαλιστή tns ΠΟ- 
ΕΔΗΝ, Μιχάλη Γιαννάκου, που δήλωσε ότι η 
νοσπλεύτρια «παρέλυσε αφού εμβολιάστηκε 
κατά τηε Covid-19».

Η διασπορά «ψευδών» ειδήσεων 
που δεν υφίσταται!
Στο εισαγγελικό «μικροσκόπιο» τέθηκαν οι 
δηλώσειε του προέδρου τηε ΠΟΕΔΗΝ, Μιχάλη 
Γ ιαννάκου, σύμφωνα με τιε οποίεε νοσηλεύ- 
τρια, 40 ετών στην Κέρκυρα, εμφάνισε παρά

λυση των κάτω άκρων τηε, αφού έκανε και τη 
δεύτερη δόση του εμβολίου κατά του κορωνο- 
ϊού. Την εντολή για την εισαγγελική διενέργεια 
έδωσε μάλιστα όχι η Εισαγγελία του νησιού, 
αλλά η εισαγγελία Πρωτοδικών τηε Αθήναε 
και αντικείμενο αυτήε είναι να διερευνηθεί αν 
ο κ. Γιαννάκοε τέλεσε το αδίκημα τηε διασπο- 
ράε ψευδών ειδήσεων, δεδομένου ότι δήλω
νε βέβαιοε πωε η παράλυση τηε γυναίκαε απο
τελεί παρενέργεια του εμβολίου, πριν ακόμη 
αποφανθούν οι γιατροί.

«Πάνε να κρύψουν την αλήθεια του συμ- 
βάντοε»Ειδικότερα, ο κ. Γ ιαννάκοε ανέφερε 
μεταξύ άλλων πωε η 40χρονη νοσπλεύτρια

«ήταν απολύτωε καλά στην υγεία τηε». Ακό
μη, ο πρόεδροε τηε ΠΟΕΔΗΝ δήλωσε: «Είναι 
σίγουρο ότι πρόκειται για παρενέργεια του εμ
βολίου, έχουν εμβολιαστεί 400.000 άνθρωποι 
και δεν είχαν πρόβλημα, αλλά λέμε ότι αυτή η 
συνάδελφοε δεν είχε κανένα απολύτωε πρό
βλημα.Έχω πλήρη συναίσθηση των λεγομέ
νων μου. Το λένε και οι γιατροί εκεί, ότι είναι 
παρενέργεια του εμβολίου. Είναι μια στουε 
400.000, δεν λέει τίποτα απολύτωε αυτό για 
τον εμβολιασμό, δεν λέμε τίποτα κακό για το 
εμβόλιο, αντιθέτωε, αλλά η συνάδελφοε είναι 
σε αναπηρικό καροτσάκι και δεν μπορεί να ση
κωθεί κι έχει τρομοκρατηθεί».

Λεωνίδαε Ρουμπάτηε. Για τουε 
εργαζόμενουε του νοσοκομείου 
Κέρκυραε είναι ο πιο αυταρχικόε και 
αντιπαθητικόε διοικητήε που πέρα
σε απ' το νησί. Βρέθηκε στο επίκε
ντρο τηε επικαιρότηταε όταν κατά 
την επίσκεψη του πρωθυπουργού 
στο νησί, του προσέιρερε ένα πορ- 
τραίτο του, που το... φιλοτέχνησε ο 
ίδιοε. Κίνηση η οποία σχολιάστηκε 
σκωπτικά στον χώρο τηε υγείαε, 
καθώε επιβεβαίωσε για μία ακόμη 
φορά τιε κομματικέε επιλογέε, που 
έγιναν από την κυβέρνηση στη διοί
κηση των νοσοκομείων και φυσικά 
απ' τον φίλο του υπουργό Υγείαε.

Τα συμπτώματα 
καμπανάκι

Η νοσπλεύτρια εμφάνισε πυρετό, γύρω στο 39, 
πονοκέφαλο, μυαλγίεε, και στη συνέχεια παρά
λυση των κάτω άκρων.

Εν τω μεταξύ, οι νευρολόγοι του νοσοκομείου 
Κέρκυραε ολοκλήρωσαν χθεε τον έλεγχο του πε
ριστατικού και διέγνωσαντο σύνδρομο Guillain- 
Barre, το οποίο θα αναφέρουν στον τομέα φαρ- 
μακοεπαγρύπνησηε του ΕΟΦ για περαιτέρω 
διερεύνηση. Η νοσπλεύτρια υπηρετεί στην πνευ-

μονολογική κλινική του νοσοκομείου 17 χρόνια.
«Η συνάδελφοε μου, μετά τη δεύτερη δόση, 

εμφάνισε αρχικά υψηλό πυρετό και μυαλγίεε και 
μετά συμπτώματα παράλυσηε. Την ίδια ημέρα. 
Αυτή τη στιγμή νοσηλεύεται και παρακολουθεί- 
ται από τον θεράποντα γιατρό τηε και ακολουθεί 
συγκεκριμένη αγωγή που τηε έχει ορίσει», είπε 
από την πλευρά τηε και η πρόεδροε των εργαζο
μένων του νοσοκομείου, Ντίνα Ιωάννου.

«Ευελπιστούμε ότι σύντομα θα είναι πίσω στην 
εργασία τηε και την οικογένειά τηε. Σε τόσο με
γάλο αριθμό υγειονομικών που έχουν εμβολια- 
σθεί, είναι το πρώτο περιστατικό που παρουσιά
ζεται», συμπλήρωσε η κυρία Ιωάννου.

Σύμφωνα με την ίδια, η δεύτερη δόση του εμ
βολίου έγινε πριν από τέσσερειε-πέντε ημέρεε, 
αλλά τα συμπτώματα εμφανίστηκαν μετά τη δεύ
τερη δόση.

«Το πε\ το ‘πε, ο παπαγάλοε». Ο καθηγητήε Ιατρικήε Σχο- 
λήε ΕΚΠΑ και πρύτανηε. θάνοε Δημόπουλοε, βγήκε και 
χαρακτήρισε «ασύνδετο» το περιστατικό τηε νοσηλεύτρι- 
αε που εμφανίζει συμπτώματα του νευρολογικού συνδρό
μου Guillain-Barre και η οποία νοσηλεύεται στο νοσοκο
μείο Κέρκυραε με τον εμβολιασμό κατά του κορωνοΐού. 
Όπωε εξήγησε, χωρίε καν να έχει επιληφθεί του περιστα
τικού ωε γιατρόε, «κατά τη διάρκεια του εμβολιασμού θα 
συμβούν περιστατικό τα οποία όμωε δεν συνδέονται με 
παρενέργειεε του εμβολίου». Και προφανώε ψευδόμε- 
νοε υπενθύμισε, δε, ότι στο εξωτερικό κατέληξαν υπερή- 
λικεε και παρότι στην αρχή θεωρήθηκε ότι συνδέεται ο 
θάνατόε τουε με το εμβόλιο, αποδείχθηκε ότι τελικά δεν 
είχε καμία σχέση. Ο κ. Δημόπουλοε από την εποχή του 
σκανδάλου Νοβάρτιε έχει σχετιστεί με μεγάλα ποσά που 
εξακολουθούν να δίνουν πολυεθνικά συγκροτήματα φαρ
μακοβιομηχάνων, για «ερευνητικά προγράμματα», καθο- 
ρίζονταε την τιμή του φαρμάκου διεθνώε.

Τα ίδια και χειρότερα είχε πάθει και ο υποδιοικητήε 
του «θριασίου» νοσοκομείου ο οποίοε νοσηλεύτη
κε διασωληνωμένοε στο Γ ενικό Κρατικό Νοσοκο
μείο Νίκαιαε με σοβαρή λοίμωξη του αναπνευστικού 
που οδήγησε σε οξεία αναπνευστική ανεπάρκεια. Στιε 
27 Δεκεμβρίου, ο Χρήστοε Πιλάληε έκανε το εμβό
λιο για τον κορωνοϊό. Ο 54χρονοε δύο μέρεε μετά 
εμφάνισε συμπτώματα, γεγονόε που για πολλούε 
σχετιζόταν αδιαμφισβήτητα με τον εμβολιασμό του. 
Στην έκθεση αναφερόταν ότι έπειτα από λεπτομερή 
εξέταση όλων των εργαστηριακών δεδομένων που 
έγινε, διαπιστώθηκε ότι παρουσίασε ρήξη τηε μιτρο- 
ειδούε βαλβίδαε η οποία και προκάλεσετη λοίμωξη 
στο αναπνευστικό σύστημα. Και αυτό το περιστατικό 
οι ιθύνοντεε πήγαν να το πνίξουν. Ευτυχώε, ο άνθρω- 
ποε συνήλθε, από εκείνη τη μέρα. όμωε. υπάρχει 
«σιγή ασυρμάτου» και από τον ίδιο αλλά και από τη 
σύζυγό του. η οποία γενναία αποκάλυψε το γεγονόε.



25;ΠΕΡΙΕΧΟΜΕΝΑ

1  ΕισαγγεΗική παρέμβαση για τις δηλώσεις του
προέδρου της ΠΟΕΔΗΝ Μ. Γιαννάκου

Πηγή: KONTRANEWS Σελ.: 8 Ημερομηνία
έκδοσης:

12-02-2021

Αρθρογράφος: Επιφάνεια
:

331.24 cm² Κυκλοφορία: 2650

Θέματα: ΠΟΕΔΗΝ

OD ΠΑΡΕΛΥΣΕ ΝΟΣΗΛΕΥΤΡΙΑ ΜΕΤΑ ΤΟ ΒΜΒΟΛΙΟ

ΕισαγγεΗική παρέμβαση για τις δηλώσεις 
του προέδρου της ΠΟΕΔΗΝ Μ. Γιαννάκου
ΤΗΝ ΑΜΕΣΗ παρέμβαση της Εισαγγελίας προκάλεσε 
η δήλωση του προέδρου της ΠΟΕΔΗΝ Μιχάλη Γιαννά- 
κου ότι παρέλυσαν τα κάτω άκρα 40χρονης νοσηλεύτρι- 
ας αφού έκανε τη δεύτερη δόση του εμβολίου κατά του 
κορωνοϊού. Η Εισαγγελία Πρωτοδικών Αθηνών διέτα
ξε τη διενέργεια προκαταρκτικής εξέτασης προκειμένου 
να διερευνηθεί αν έχει τελεστεί από τον κ. Γιαννάκο το 
αδίκημα της «διασποράς ψευδών ειδήσεων» αφού πριν 
αποφανθούν οι γιατροί δήλωσε βέβαιος πως η παρά
λυση της γυναίκας αποτελεί παρενέργεια του εμβολίου.

Τι δήλωσε ο npoe6pos ins ΠΟΕΔΗΝ
Παρενέργεια του εμβολίου είναι η παράλυση της νοση- 
λεύτριας στην Κέρκυρα σύμφωνα με τον Πρόεδρο της 
ΠΟΕΔΗΝ, Μιχάλη Γιαννάκο που επικαλείται συνάδελ- 
φούς του από το νησί. «Λένε οι γιατροί ότι είναι το σύν
δρομο Guillain-Barre και μάλιστα καταλήγουν ότι είναι 
παρενέργειες του εμβολίου», είπε. «Η συνάδελφος μας, 
40 ετών με δύο παιδάκια, απολύτως καλά στην υγεία της 
17 χρόνια νοσηλεύτρια στην πρώτη γραμμή, στην πνευ- 
μονολογική κλινική η οποία πρόσεχε και ιδιαίτερα, δεν 
είχε νοσήσει από κορωνοϊό τα λέω αυτά γιατί κάποιοι 
λένε ότι είναι αυξημένος ο κίνδυνος αν έχεις κολλήσει 
κορωνοϊό να πάθετς το συγκεκριμένο σύνδρομο, όταν 
έκανε τη δεύτερη δόση του εμβολίου πριν από πέντε ημέ
ρες εμφάνισε πολύ υψηλό πυρετό 39,6, έντονο πονο
κέφαλο και μυαλγίες. Πήρε τηλέφωνο στο νοσοκομείο 
τις έδωσαν κάποιες οδηγίες αλλά όμοος δεν υποχωρού
σε αυτό. Μάλιστα υπήρξε και παράλυση στα κάτω άκρα 
στα πόδια της με αποτέλεσμα να μπει στο νοσοκομείο. 
Αυτή τη στιγμή είναι εισαγωγή. Είναι παράλυτη. Είναι 
σε καροτσάκι. Δεν νιώθει τα κάτω άκρα της. Λένε οι για
τροί ότι είναι στο σύνδρομο Guillain-Barre και μάλιστα 
καταλήγουν ότι είναι παρενέργειες του εμβολίου», είπε ο 
Μτχάλης Γιαννάκος Πρόεδρος της ΠΟΕΔΗΝ. «Μίλησα 
χθες το βράδυ με το νοσοκομείο και με τους θεράποντες 
γιατρούς αλλά και με την ίδια τη συνάδελφο μίλησα που 
είναι σε κακή ψυχολογική κατάσταση γιατί φοβάται και 
τα χειρότερα δηλαδή. Μας είπαν λοιπόν οι συνάδελφοι 
ότι οι γιατροί εκεί - δεν μίλησα με τον γιατρό τον θερά
ποντα για να έχω άποψη - οι συνάδελφοι μου είπαν όη 
οι γιατροί καταλήγουν ότι το συγκεκριμένο είναι παρε
νέργεια του εμβολίου και έτσι θα δηλωθεί στον ΕΟΦ. 
Ως παρενέργεια του εμβολίου. Αυτά ήταν χθες το από
γευμα. Από εκεί και πέρα η συνάδελφος ήταν απολύ

τως καλά, δεν είχε κανένα πρόβλημα και ξαφνικά έπαθε 
αυτό. Τίποτα απολύτως. Εχουν κάνει 50.000 συνάδελ
φοί μας το εμβόλιο δεν έχουν πάθει απολύτως τίποτα. 
Γι’ αυτό και λέμε ότι είναι ασφαλές το εμβόλιο και λέμε 
ότι πρέπει να το κάνουμε όλοι. Έχουν κάνει 400.000 
Έλληνες το εμβόλιο στα νοσοκομεία οι περισσότεροι το 
εμβόλιο κανένας δεν έπαθε τίποτα. Το βλέπουμε. Εμείς 
έχουμε εμπειρία θα το βλέπαμε και θα το λέγαμε πρώ
τοι. Ο εμβολιασμός είναι ασφαλής αλλά όμως στατιστι
κά και η εταιρεία η ίδια έχει δώσει ότι θα υπάρχουν σε 
κάποιους, σε ελαχιστότατους παρενέργειες. ΓΓ αυτό εμείς 
θα πρέπει να προστρέξουμε στη συνάδελφο και να ληφθεί 
μέριμνα από την Πολιτεία και για την ιατρική της φρο
ντίδα γιατί θα τραβήξει σε μάκρος αλλά και να υπάρξει 
μία οικονομική αποκατάσταση από την εταιρεία ή από 
κάπου αλλού γιατί πραγματικά η συνάδελφος χθες που 
μίλησα ήταν σε πολύ άσχημη κατάσταση», συμπλήρωσε. 
«Πιστεύω ότι πρέπει να πάνε κάποιοι γιατροί mo άδικοί 
για να εξετάσουν τη συνάδελφο (...) Υπάρχουν πιο εξει- 
δικευμένοι γιατροί για τη συγκεκριμένη νόσο και ταυ
τόχρονα να υπάρξει αποζημίωση και από την εταιρεία. 
Γιατί ξέραμε όλοι ότι θα υπάρξει μία παρενέργεια στις 
πάρα πολλές χιλιάδες πολιτών που θα εμβολιαστούν. 
Να που κάτι έτυχε στη συνάδελφό μας και κάτι πρέπει 
να γίνει γΓ αυτό», κατέληξε.

Καθησυχάζουν οι ειδικοί
Την πεποίθηση πως το περιστατικό νοσηλεότριας που 
εμφανίζει συμπτώματα του νευρολογικού συνδρόμου 
Guillain-Barre και νοσηλεύεται στο νοσοκομείο Κέρκυ
ρας δεν σχετίζεται με τον εμβολιασμό της κατά του κορω- 
νόϊού εξέφρασε ο καθηγητής Ιατρικής Σχολής ΕΚΠΑ και 
Πρύτανης, θάνος Δημόπουλος. Όπως εξήγησε, κατά τη 
διάρκεια του εμβολιασμού θα συμβούν περιστατικά τα 
οποία όμως, υπογράμμισε, όη δεν συνδέονται με παρε
νέργειες του εμβολίου. Υπενθύμισε, δε, όη στο εξωτερικό 
κατέληξαν υπερήλικες και παρόπ στην αρχή θεωρήθηκε 
όη συνδέεται το εμβόλιο αποδείχθηκε ότι τελικά δεν είχε 
καμία σχέση. Για την πορεία της πανδημίας am χώρα, 
ο κ. Δημόπουλος, σημείωσε ότι πρέπει να επιταχυνθεί 
ο εμβολιασμός στον πληθυσμό. Επιπλέον, να τηρούνται 
τα μέτρα ώστε, να περιοριστεί η διασπορά αλλά κάι οι 
μεταλλάξεις. Τόνισε, ότι καλύπτουν τα εμβόλια ης μεταλ
λάξεις που έχουν προκύψει, μέχρι σπγμής. Ενώ, εξέφρα
σε ότι το καλοκαίρι θα επανελθεί μια σχετική ομαλότητα.
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Πηγή: ONTIME Σελ.: 1,8-9 Ημερομηνία
έκδοσης:

12-02-2021

Αρθρογράφος: Επιφάνεια
:

702.42 cm² Κυκλοφορία: 0

Θέματα: ΠΟΕΔΗΝ

Τι συνέβη στη νοσηλεύτρια που παρέλυσε
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1 

Πηγή: ONTIME Σελ.: 1,8-9 Ημερομηνία
έκδοσης:

12-02-2021

θρίλερ με νοσηλεύτρια στην 
Κέρκυρα μετά το εμΡόλιο!

Η
 εμφάνιση ενός αυτοάνοσου νο

σήματος σε 40χρονη νοσηλεύ- 
τρια στην Κέρκυρα μετά τον 
εμβολιασμό της για κορωνοϊό 
έχει κινητοποιήσει την επιστη

μονική κοινότητα, προκειμένου να δια
πιστωθεί αν υπάρχει συσχέτιση.

Μετά την κλινική εξέταση της γυναί
κας διαπιστώθηκε ότι πάσχει από το νό
σημα Guillain - Barre, ένα αυτοάνοσο 
νόσημα το οποίο επηρεάζει το νευρικό 
σύστημα, ενώ η αξονική που έγινε δεν 
έδειξε κάποιο πρόβλημα στην υγεία της. 
Σύμφωνα με κύκλους της επιστημονι
κής κοινότητας, θεωρείται αδύνατον το 
νόσημα να «ενεργοποιήθηκε» λόγω του 
εμβολίου. Σχετικά με το θέμα αυτό, ο 
καθηγητής Πνευμονολογίας και Εντα
τικής Θεραπείας Θεόδωρος Βασιλακό- 
πουλος, ανέφερε μιλώντας στον Anti, 
ότι πρόκειται για σύνδρομο που μπορεί 
να εμφανιστεί μετά από εμβολιασμό και 
όχι το συγκεκριμένο εμβολιασμό, αλλά 
κυρίως για σύνδρομο που εμφανίζεται 
μετά από ιώσεις.
«Δεν είναι σίγουρο ότι φταίει το εμβό
λιο. Δεν είναι τόσο εύκολο να συνδέσου
με το εμβόλιο με το σύνδρομο», είπε ο 
καθηγητής και συμπλήρωσε πως «για 
να το μάθουμε αυτό, θα πρέπει αυτή η

Παρέλυσε στα 
κάτω άκρα καθώ8 
διαπιστώθηκε ότι 

πάσχει από το νόσημα 
Guillain - Barre

επιπλοκή να εμφανιστεί σε πολλούς αν
θρώπους που έχουν κάνει το εμβόλιο». 
«Αν οφείλεται στο εμβόλιο το σύνδρο
μο, θεραπεύεται σίγουρα», εξέφρασε 
με βεβαιότητα ο καθηγητής και έκανε 
έκκληση να μη συνδέονται πράγματα 
που θα γινόντουσαν ούτως ή άλλως με 
το εμβόλιο, φέρνοντας ως χαρακτηρι
στικό παράδειγμα το θάνατο κάποιου 
85χρονου λίγο καιρό μετά τον εμβο
λιασμό του, ως ένα προδιαγεγραμμέ
νο γεγονός.

Η «διάγνωση»
Είναι αυτοάνοσο νόσημα άγνωστης αι
τιολογίας. Υπάρχει αδυναμία μετάδοσης 
νευρικών σημάτων από και προς τον 
εγκέφαλο, με άμεσο αντίκτυπο στη λει
τουργία των μυών και των αντανακλα

στικών. Παρουσιάζεται σε οποιαδήπο
τε ηλικία και αφορά τόσο το γυναικείο 
όσο και το ανδρικό φύλο. Είναι σπάνια 
ασθένεια και εμφανίζεται με συχνότητα 
1 ή 2: 100.000 ανθρώπους.
Τα συμπτώματα αφορούν αρχικά σε 
μούδιασμα και αδυναμία των ποδιών, 
τα οποία συμμετρικά διαχέονται σε όλο 
το σώμα και τα άνω άκρα. Σε σπάνιες 
περιπτώσεις τα άτομα οδηγούνται σε 
παράλυση και προβλήματα σε αναπνευ
στικό και καρδιαγγειακό σύστημα, οπότε 
χρήζουν άμεσης ιατρικής παρακολού
θησης συνήθως σε Μονάδες Εντατικής 
Θεραπείας.
Έχει διαπιστωθεί πως εμφανίζεται συχνά 
μετά από βακτηριακή ή ιογενή λοίμωξη 
του αναπνευστικού ή γαστρεντερικού 
συστήματος ή κατόπιν εμβολιασμού. 
Τα συμπτώματα μπορούν να εξελιχθούν 
μέσα σε μερικές ώρες ή μέρες ή ακόμα 
εβδομάδες. Από την έναρξη των συ- 
μπτωμάτων και μέσα σε 2 εβδομάδες 
επέρχεται η μέγιστη αδυναμία, η οποία 
μέσα σε μία εβδομάδα υποχωρεί σταδι
ακά, δίνοντας τη δυνατότητα πλήρους 
ανάκαμψης, χωρίς όμως να αποκλείεται 
η πιθανότητα της υποτροπής.
■ Έρευνα για διασπορά ψευδών ειδή
σεων διέταξε η προϊσταμένη της Εισαγ

γελίας Πρωτοδικών Αθηνών Σωτηρία 
Παπαγεωργακοπούλου με αφορμή τις 
δηλώσεις του προέδρου της ΠΟΕΔΗΝ 
Μιχάλη Γιαννακού, ο οποίος αναφερόμε- 
νος σε προβλήματα υγείας που εμφάνισε 
νοσηλεύτρια στην Κέρκυρα, δήλωσε με 
βεβαιότητα ότι οφείλονται στο εμβόλιο 
κατά του κορωνοϊού.
Η νοσηλεύτρια παρουσίασε παράλυ
ση των κάτω άκρων και το περιστα
τικό ελέγχεται ιατρικά προκειμένου 
να αποφανθούν οι ειδικοί τι ακριβώς 
συμβαίνει κι αν σχετίζεται με το εμβό
λιο. «Ήταν απολύτως καλά στην υγεία 
της, είναι σίγουρο ότι πρόκειται για πα
ρενέργεια του εμβολίου, έχουν εμβο
λιαστεί 400.000 άνθρωποι και δεν εί
χαν πρόβλημα, αλλά λέμε ότι αυτή η 
συνάδελφος δεν είχε κανένα απολύ
τως πρόβλημα. Έχω πλήρη συναίσθηση 
των λεγομένων μου. Το λένε και οι 
γιατροί εκεί, ότι είναι παρενέργεια του 
εμβολίου. Είναι μία στους 400.000, 
δεν λέει τίποτα απολύτως αυτό για 
τον εμβολιασμό, δεν λέμε τίποτα κακό 
για το εμβόλιο, αντιθέτως, αλλά η συ
νάδελφος είναι σε αναπηρικό καροτσά
κι και δεν μπορεί να σηκωθεί κι έχει 
τρομοκρατηθεί». Είχε δηλώσει ο κ. 
Γιαννακός.



28;ΠΕΡΙΕΧΟΜΕΝΑ

1  Εισαγγελική παρέμβαση για τις δηλώσεις Γιαννάκου
Πηγή: ΛΟΓΟΣ Σελ.: 8 Ημερομηνία

έκδοσης:
12-02-2021

Αρθρογράφος: Επιφάνεια
:

106.31 cm² Κυκλοφορία: 60

Θέματα: ΠΟΕΔΗΝ

Εισαγγελική παρέμβαση 
για τις δηλώσεις 

Γιαννάκου

Για πιθανή διασπορά ψευδών ειδήσεων θα 
ελεγχθεί ο πρόεδρος της ΠΟΕΔΗΝ Μιχάλης 
Γιαννάκος από την εισαγγελία για τις δηλώ
σεις του για 40χρονη νοσήλεύτρια στην Κέρ
κυρα, η οποία παρέλυσε στα κάτω άκρα.

Την εντολή για τα διενέργεια εισαγγελικής 
έδωσε η εισαγγελία Πρωτοδικών της Αθήνας 
και αντικείμενο αυτής είναι να διερευνηθεί αν 
ο κ. Γιαννάκος τέλεσε το αδίκημα της διασπο- 
ράς ψευδών ειδήσεων, δεδομένου οτι δήλωνε 
βέβαιος πωη η παράλυση της γυναίκας απο
τελεί παρενεργεια του εμβολίου, πριν ακόμη 
αποφανθούν οι γιατροί.

Ειδικότερα, ο κ. Γιαννάκος ανέφερε μεταξύ 
άλλων πως η 40χρονη νοσηλεότρια "ήταν απο
λύτως καλά στην υγεία της".

Ακόμη ο πρόεδρος της ΠΟΕΔΗΝ δήλωσε: 
"Είναι σίγουρο ότι πρόκειται για παρενέργεια 
του εμβολίου, έ^ουν εμβολιαστεί 400.000 άν
θρωποι και δεν είχαν πρόβλημα, αλλά λέμε ότι 
αυτή η συνάδελφος δεν είχε κανένα απολύ
τως πρόβλημα.

Έχω πλήρη συναίσθηση των λεγομένων 
μου. Το λένε και οι γιατροί εκεί, ότι είναι παρε
νέργεια του εμβολίου. Είναι μια στους 
400.000, δεν λέει τίποτα απολύτως αυτό για 
τον εμβολιασμό, δεν λέμε τίποτα κακό για το

εμβόλιο, αντιθέτως, αλλά η συνάδελφος είναι 
σε αναπηρικό καροτσάκι και δεν μπορεί να ση
κωθεί κι έχει τρομοκρατηθεί".
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1  Υπό διερεύνηση περιστατικό στην Κέρκυρα
Πηγή: ΡΙΖΟΣΠΑΣΤΗΣ Σελ.: 8 Ημερομηνία

έκδοσης:
12-02-2021

Αρθρογράφος: Επιφάνεια
:

99.37 cm² Κυκλοφορία: 2300

Θέματα: ΠΟΕΔΗΝ

Υπό διερεύνηση 
περιστατικό 
στην Κέρκυρα

Υπό ιατρική διερεύνηση βρίσκεται πε
ριστατικό που καταγράφηκε στην Κέρκυ
ρα, με νοσηλεύτρια του νοσοκομείου του 
νησιού να παρουσιάζει παράλυση των κά
τω άκρων, ενώ είχε προηγηθεί ο εμβολια
σμός της με τη 2η δόση του εμβολίου κατά 
του κορονοϊού. Σύμφωνα με τους νευρολό
γους του νοσοκομείου, η νοσηλεύτρια πα
ρουσίασε το αυτοάνοσο σύνδρομο Guillain- 
Barre. Ο ιατρικός έλεγχος, που συνεχίζε
ται, διερευνά τα ακριβή αίτια για το περι
στατικό και αν υπάρχει κάποια συσχέτιση 
με τον εμβολιασμό.

Σε κάθε περίπτωση, αναδεικνύεται η με
γάλη ανάγκη για επαρκή στελέχωση των 
εμβολιαστικών κέντρων με κατάλληλα εκ
παιδευμένο προσωπικό και σύγχρονο εξο
πλισμό στα εμβολιαστικά κέντρα, για τη λή
ψη ιστορικού, την άμεση αντιμετώπιση και 
διερεύνηση οποιοσδήποτε ενδεχόμενης 
παρενέργειας, τη φαρμακοεπαγρύπνηση 
κ.ο.κ. Αντιθέτως, η ανεπαρκής στελέχωση, 
όπως και οι ανακοινώσεις της κυβέρνησης 
ότι σχεδιάζει να μετακυλήσει τον εμβολια
σμό και στα φαρμακεία, εγκυμονούν κινδύ
νους και καλλιεργούν κλίμα αβεβαιότητας. 
• Στο μεταξύ, η Εισαγγελία Πρωτοδικών δι
έταξε προκαταρκτική εξέταση για την τέ
λεση του αδικήματος διασποράς ψευδών 
ειδήσεων, αναφορικά με τις δηλώσεις του 
προέδρου της ΠΟΕΔΗΝ, Μ. Γιαννάκου, σχε
τικά με το περιστατικό και τη σύνδεσή του 
με τη χορήγηση του εμβολίου.



30;ΠΕΡΙΕΧΟΜΕΝΑ

1  ΕΡΓΑΖΟΜΕΝΟΙ ΣΤΟ ΝΟΣΟΚΟΜΕΙΟ «ΑΓΙΟΣ ΣΑΒΒΑΣ»
Πηγή: ΡΙΖΟΣΠΑΣΤΗΣ Σελ.: 9 Ημερομηνία

έκδοσης:
12-02-2021

Αρθρογράφος: Επιφάνεια
:

129.21 cm² Κυκλοφορία: 2300

Θέματα: ΠΟΕΔΗΝ

ΕΡΓΑΖΟΜΕΝΟΙ ΣΤΟ ΝΟΣΟΚΟΜΕΙΟ «ΑΓΙΟΣ ΣΑΒΒΑΣ»

Να ανακληθεί άμεσα η εκδικητική απόλυση 
του προέδρου του Σωματείου

Η κυβέρνηση συνεχίζει τον αυταρχικό κατήφορο των συνδικαλιστικών διώξεων και 
απολύσεων. Με ένα κατάπτυστο κείμενο η 1η ΥΠΕ (και παρά τις «διαβεβαιώσεις» για 
το αντίθετο), ανακοινώνει την εκδικητική απόλυση του Κ. Καταραχιά, επικουρικού για
τρού ακτινολόγου και προέδρου του Σωματείου Εργαζομένων του Νοσοκομείου «Α
γιος Σάββας», μέσω της μη ανανέωσης της σύμβασής του. Ο «λόγος», όπως αναφέρει, 
είναι ότι «δεν κρίνεται αναγκαίος για την κάλυψη των αναγκών στο νοσοκομείο», που 
βέβαια την ίδια στιγμή μετράει πάνω από 40% κενές οργανικές θέσεις. Παρ’ όλα αυτά 
«κρίνεται αναγκαίος» να μετακινηθεί και να παραμείνει στο «Σωτηρία» μέχρι τις 31/3.

Σήμερα στις 12.30 το μεσημέρι οι εργαζόμενοι του «Αγίου Σάββα» προχωρούν σε 
συνέλευση στο προαύλιο του νοσοκομείου, απαιτώντας την άμεση ανάκληση της α
πόλυσης.

«Η κυβέρνηση έφτασε στο σημείο να απειλεί με διώξεις ακόμα και τους υγειονο
μικούς, που αποκαλύπτουν τις ελλείψεις και συμμετέχουν σε κινητοποιήσεις για την 
προστασία της υγείας όλων των λαϊκών οικογενειών, όπως τους προέδρους της 0- 
ΕΝΓΕ και της ΠΟΕΔΗΝ και τη δίωξη και απόλυση του προέδρου του σωματείου του 
νοσοκομείου μας(...) Προσπαθούν να μας τρομοκρατήσουν. Το μόνο που καταφέρ
νουν είναι να μεγαλώνουν η αγανάκτηση όλων των υγειονομικών και η συνειδητοποί- 
ηση ότι ο μόνος δρόμος για να υπερασπίσουμε την υγεία και τα δικαιώματά μας είναι 
ο δρόμος του οργανωμένου αγώνα», υπογραμμίζει η «Αγωνιστική Συσπείρωση Υγει
ονομικών Αγίου Σάββα» και απαιτεί την ανάκληση της απόλυσης, των μετακινήσεων 
και των διώξεων σε βάρος των υγειονομικών, να γίνουν μαζικές προσλήψεις μόνιμου 
προσωπικού και μονιμοποίηση όλων των επικουρικών/συμβασιούχων.
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1  Μυστήριο με νοσηλεύτρια στην Κέρκυρα!
Πηγή: ESPRESSO Σελ.: 1,10-11 Ημερομηνία

έκδοσης:
12-02-2021

Αρθρογράφος: Επιφάνεια
:

2189.2 cm² Κυκλοφορία: 8330

Θέματα: ΠΟΕΔΗΝ

Μυστήριο με 
νοσηλεύτρια 
στην Κέρκυρα! 
Παρέλυσε μετά 

το εμβόλιο
Οσα υποστηρίζει ο πρόεδρος 
της ΠΟΕΔΗΝ προκσλεσαν την 
παρέμβαση εισαγγελέα. Ί10
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1  Μυστήριο με νοσηλεύτρια στην Κέρκυρα!
Πηγή: ESPRESSO Σελ.: 1,10-11 Ημερομηνία

έκδοσης:
12-02-2021

Πρώτο «τσίμπημα» και για τον τέω$ βασιΑιά
Στην αναγκαιότητα του εμβολι
ασμού κατά του κορονόίού ανα
φέρθηκε ο τέως βασιλιάς Κων
σταντίνος (φωτό) μετά τον δικό 
του εμβολιασμό, ο οποίος έγινε 
στο Νοσοκομείο του Ναυπλίου, 
όπου έφτασε χθες το μεσημέρι 
μαζί με τη συνοδεία του. Στην εί
σοδο του ιδρύματος τον υποδέ
χτηκαν ο διοικητής της 6ης Υγει
ονομικής Περιφέρειας Γιάννης 
Καρβέλης και ο διοικητής του

Νοσοκομείου Αργολίδας Θο- 
δωρής Βασιλόπουλος.

Ο τέως βασιλιάς, αφού θερ
μομετρήθηκε, μπήκε στο νοσο
κομείο και ακολούθησε τη δια
δικασία που ορίζει το πρωτόκολ
λο για την πραγματοποίηση του 
εμβολιασμού. Συγκεκριμένα, συ
μπλήρωσε το σχετικό έγγραφο, 
εμβολιάστηκε και στη συνέχεια 
παρέμεινε σε αίθουσα αναμονής 
για 15 λεπτά για λόγους ασφα

λείας. Μαζί του βρισκόταν και 
η σύζυγός του, η τέως βασίλισ
σα Αννα Μαρία, η οποία δεν εμ
βολιάστηκε, καθώς το ραντεβού 
της είναι άλλη μέρα.

Κατά την έξοδό του από το 
νοσοκομείο ο Κωνσταντίνος, 
απαντώντας στις ερωτήσεις δη
μοσιογράφων, είπε πως αισθάνε
ται «θαύμα», ενώ τόνισε τη ση
μασία του εμβολίου και την ανά
γκη να το κάνουν όλοι ol πολίτες.

KudAias: Η είϊπΐδα 
είναι για oflous pas 
Kivnmpios δύναμη
Το μήνυμα ότι όσο συνεχίζουν να γίνονται εμβολι
ασμοί τόσο πιο γρήγορα θα τελειώσει η πανδημία 
έστειλε ο υπουργός Υγείας Βασίλης Κικίλιας (φω
τό) από τη Θεσσαλονίκη, όπου βρέθηκε για να επι- 
σκεφτεί υγειονομικές δομές, όπως τα Νοσοκομεία 
ΑΧΕΠΑ και «Γ. Γεννηματάς», και το Κέντρο Υγεί
ας Τού μπας.

«Ως το Σάββατο θα έχουν διενεργηθεί στη χώ
ρα 500.000 εμβολιασμοί. Ξεκινάω από τους εμβολι
ασμούς, γιατί η ελπίδα είναι κινητήριος δύναμη για 
τον κόσμο, για τους πολίτες, για τους γιατρούς, για 
τους νοσηλευτές, για όλους μας. Αισιοδοξώ και αι- 
σιοδοξούμε ότι αν προσέξουμε και 
συνεχίσου με στον ίδιο ρυθμό, 
θα τα καταφέρουμε και θα 
αφήσου με πίσω μας αυτή 
την τεράστια κρίση» είπε 
ο κ. Κικίλιας.

Παράλληλα, εξέ- 
φρασε την ικανοποίησή 
του για την προσέλευση, 
ειδικά των ηλικιωμένων, 
στα εμβολιαστικά κέντρα 
και υποστήριξε πως όλη αυτή 
η τεράστια υγειονομική επιχείρη
ση, που είναι πρωτόγνωρη για τη χώρα μας και για 
όλο τον κόσμο, γίνεται στην Ελλάδα με πολύ μεγά
λη επιτυχία και καθώς θα έρχονται παραπάνω εμβό
λια θα αυξάνονται παραπάνω οι εμβολιαστικές ροές. 
Μάλιστα, ο υπουργός προανήγγειλε ότι από τη Δευ
τέρα θα δημιουργηθούν έξτρα εμβολιαστικά κέντρα 
στη Θεσσαλονίκη για να προστεθούν στις ήδη υπάρ- 
χουσες 52 εμβολιαστικές δομές. Σύμφωνα με τον ίδιο, 
μέσα στην εβδομάδα θα ανοίξει και ένα μεγάλο εμ- 
βολιαστικό κέντρο στη ΔΕΘ.

Φορητέε ΜΕΘ
Στο πλαίσιο της επίσκεψής του, ο υπουργός Υγείας 
εγκαινίασε στο Νοσοκομείο «Γ. Γεννηματάς» δύο 
φορητές ΜΕΘ, οι οποίες αποτελούν δωρεά ιδιωτών. 
Οπως είπε, άλλες δύο θα λειτουργήσουν στο Νοσοκο
μείο «Αγιος Δημήτριος» και ακόμη δύο στο Πανεπι
στημιακό Νοσοκομείο του Ρίου, στην Πάτρα.

«Είναι πλήρως εξοπλισμένες, είναι τελευταίας τε
χνολογίας, είναι ό,τι πιο σύγχρονο υπάρχει στην Ευ
ρώπη και έχουν το πολύ μεγάλο αβαντάζ ότι ανάλο
γα με την πίεση η οποία υπάρχει στη χώρα, μπορούν 
να μεταφέρονται, έτσι ώστε να ενισχύουν το Εθνικό 
Σύστημα Υγείας» εξήγησε ο υπουργός, ο οποίος ευ
χαρίστησε τους υγειονομικούς υπαλλήλους και επα
νέλαβε τη σημασία της τήρησης των μέτρων προστα
σίας.

ΜΥΣΤΗΡΙΟ ΣΤΗΝ ΚΕΡΚΥΡΑ

Παρέμβαση απο 
την εισαγγελία για το αν 
ο πρόεδροε τηε ΠΟΕ/λΗΝ 
έχει διαπράζει το αδίκημα 
τηε διασποράε 
ιμεαδών ειδήσεων
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1  Μυστήριο με νοσηλεύτρια στην Κέρκυρα!
Πηγή: ESPRESSO Σελ.: 1,10-11 Ημερομηνία

έκδοσης:
12-02-2021

Χάθηκε φιαθίδιο ins Pfizer από Κέντρο Υγείαε στο Περιστέρι
Συναγερμός έχει σΐΊμάνει στις Αρχές από το 
απόγευμα της Τετάρτης, όταν εξαφανίστη
κε μυστηριωδώς ένα φιαλίδιο με το εμβό
λιο της Pfizer από ένα Κέντρο Υγείας στο 
Περιστέρι. Μία νοσοκόμα του κέντρου εί
χε βγάλει το φιαλίδιο που περιείχε έξι δό
σεις του εμβολίου κατά του κορονοϊού και 
το είχε αφήσει σε συγκεκριμένο χώρο ώστε 
να το χρησιμοποιήσει, αλλά όταν εκείνη επέ
στρεψε διαπίστωσε πως είχε κάνει φτερά!

Αμέσως η εργαζόμενη ενημέρωσε την 
Αστυνομία, κλιμάκιο της οποίας έσπευσε

στο σημείο και συνέλεξε στοιχεία. Ωστόσο, 
όπως έγινε γνωστό από την αυτοφία που 
έγινε στον χώρο, δεν βρέθηκαν ίχνη παρα
βίασης . Οι αστυνομικοί της Ασφαλείας Πε
ριστεριού άρχισαν εκτεταμένη έρευνα, που 
βρίσκεται σε εξέλιξη, για να διαπιστωθεί τι 
έχει συμβεί. Μάλιστα, χθες το πρωί, κλιμά
κια της Εγκληματολογικής Υπηρεσίας πή
γαν στο Κέντρο Υγείας για να πάρουν απο- 
τυπώματα και DNA, ενώ η νοσοκόμα θα 
κληθεί να δώσει νέα κατάθεση.

Σύμφωνα με πληροφορίες, οι αστυνο

μικοί ερευνούν όλα τα πιθανά ενδεχόμενα, 
από το πιο απλό -δηλαδή, το εμβόλιο να πα- 
ράπεσε κάπου- μέχρι το πιο σύνθετο, όπως 
να έχει κλαπεί. Η πρόεδρος των νοσοκομει
ακών γιατρών Ματίνα Παγώνη σχολίασε 
το γεγονός, τονίζοντας ότι, σε περίπτωση 
που κάποιος το έχει πάρει, πρέπει να γνωρί
ζει ότι ουσιαστικά τού είναι άχρηστο, αφε
νός γιατί οι θερμοκρασίες που φυλάσσεται 
είναι πολύ ιδιαίτερες, αφετέρου διότι η διά
λυσή του είναι πολύ δύσκολη και μπορεί να 
γίνει μόνον εργαστηριακά.
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Την εισαγγελική παρέμβαση προκά- 
λεσαν οι δηλώσεις του προέδρου της 
ΠΟΕΑΗΝ Μιχάλη Γιαννάκου (μι
κρή φωτό), ο οποίος συνέδεσε την 
παράλυση στα κάτω άκρα μίας νο- 
σηλεύτριας με τον πρόσφατο εμβολι
ασμό της κατά του κορονοϊού.

Μετά τη δεύτερη δόση του εμβο
λίου η 40χρονη νοσηλεύτρια παρου
σίασε το σύνδρομο Guillain-Barre, 
που είχε αποτέλεσμα να παραλύσουν 
τα κάτω άκρα της. Ωστόσο, οι γιατροί 
που την εξετάζουν δεν είναι ακόμη σε 
θέση να πουν αν το σύνδρομο συν
δέεται με το εμβόλιο. Η νοσηλεύτρια, 
που είναι μητέρα δύο παιδιών, εργά
ζεται στην Πνευμονολογική Κλινική 
του Νοσοκομείου Κέρκυρας και έχει 
εμπειρία 17 ετών.

Πονοκέφαλος
«Οταν έκανε την πρώτη δόση του εμ
βολίου , αισθάνθηκε έναν ελαφρύ πο
νοκέφαλο, αδυναμία και παρουσία
σε χαμηλό πυρετό, αλλά η κατάστα
ση εξελίχθηκε καλά τελικά σε εκεί
νη τη φάση» ανέφερε στο newsit.gr ο 
πρόεδρος της ΠΟΕΔΗΝ, που απο
κάλυψε το σχετικό θέμα, και συνέ
χισε: «Η δεύτερη δόση τής δημιούρ
γησε προβλήματα. Ξεκίνησαν γρήγο
ρα μυαλγίες, ζαλάδες και ένας υψη
λός πυρετός (40). Στη συνέχεια, ήρθε 
η παραλυσία στα κάτω άκρα. Τώρα 
νοσηλεύεται στο νοσοκομείο. Το σύν
δρομο Guillain-Barre, που μου το επι
βεβαίωσαν και από το νοσοκομείο, 
είναι μία από τις παρενέργειες του 
εμβολίου. Και η ίδια αυτό μου είπε 
ότι αντιμετωπίζει τώρα. Αν είναι πα
ρενέργεια του εμβολίου, η συνάδελ
φός μας πρέπει να αποκατασταθεί οι

κονομικά. Πρόκειται για μια γυναί
κα που τηρεί ευλαβικά όλα τα μέτρα 
προφύλαξης και ασφάλειας και είναι 
ένθερμη υποστηρίκτρια των εμβολί
ων. Της μίλησα χθες το απόγευμα. 
Μου είπε ότι είναι πολύ απογοητευ
μένη και στενοχωρημένη με την εξέ
λιξη και ότι φοβάται τα χειρότερα».

Λινές ώρες
Το πρόβλημα που παρουσιάστηκε 
στη νοσηλεύτρια περιέγραψε και η 
πρόεδρος των εργαζομένων στο Νο
σοκομείο Κέρκυρας Ντίνα Ιωάννου:

«Εκανε τη δεύτερη δόση του εμ
βολίου και μεταξύ των άλλων συ
μπτωμάτων που παρουσίασε ήταν 
και αυτό της παράλυσης των κάτω 
ακρών. Τη δεύτερη δόση του εμβο
λίου την έκανε πριν από τέσσερις - 
πέντε ημέρες και τα συμπτώματα 
της παρουσιάστηκαν έπειτα από λί
γες ώρες. Νοσηλεύεται στο νοσοκο
μείο και οι γιατροί εξετάζουν όλα τα 
ενδεχόμενα. Πρόκειται για το πρώ
το περιστατικό που παρουσιάζε
ται μετά τη λήψη της δεύτερης δό
σης. Θα πάρει μεγάλο χρονικό διά
στημα η αποκατάστασή της και θα 
χρειαστούν αρκετά χρήματα. Αυτή 
τη στιγμή η συνάδελφος είναι σε δύ
σκολη κατάσταση».

Οι δηλώσεις του κ. Γιαννάκου 
οδήγησαν την Εισαγγελία Πρωτο
δικών της Αθήνας να διατάξει προ
καταρκτική εξέταση, στο πλαίσιο 
της οποίας θα διερευνηθεί αν έχει 
διαπράξει το αδίκημα της διασπο- 
ράς ψευδών ειδήσεων, αφού δήλωσε 
πως η παράλυση της γυναίκας απο
τελεί παρενέργεια του εμβολίου προ
τού αποφανθούν σχετικά οι γιατροί._

ME 40ΧΡΟΝΗ ΝΟΣΗΛΕΥΤΡΙΑ Ερχεται καθοθικό 
lockdown σε Πάτρα 
και θεσσαΑονίκη!
Την ώρα που το σύστημα υγείας δέχεται τερά
στια πίεση, ο Εθνικός Οργανισμός Δημόσιας 
Υγείας ανακοίνωσε 1.327 νέα κρούσματα, με 
281 ασθενείς να συνεχίζουν να νοσηλεύονται 
διασωληνωμένοι δίνοντας μάχη κατά του κο- 
ρονοϊού, ενώ άλλοι 22 κατέληξαν τις τελευταί
ες 24 ώρες.

Πάνω από τα μισά κρούσματα καταγράφη
καν στην Αττική, όπου εντοπίστηκαν 676 λοι
μώξεις. «Ψηλά» βρίσκεται και η Θεσσαλονίκη 
με 129 νέες μολύνσεις, ενώ η Αχα'ία κατέγρα
ψε 94 νέα κρούσματα, με τις δύο περιφερεια
κές ενότητες να είναι ένα βήμα πριν από το κα
θολικό lockdown. Διψήφιος αριθμός κρουσμά
των καταγράφεται επίσης σε Αιτωλοακαρνανία 
(13), Αργολίδα (19), Αρκαδία (10), Βοιωτία (23), 
Εύβοια (35), Ηλεία (13), Ηράκλειο (24), Ιωάννι
να (15), Κάλυμνο (18), Κορινθία (12), Λάρισα 
(25), Μαγνησία (12), Πιερία (16), Ρέθυμνο (12) 
και Χαλκιδική (23).

0 opi8p0s των τεστ
Ο αριθμός των διασωληνωμένων είχε μία μι
κρή υποχώρηση χθες, γεγονός πολύ σημαντικό, 
αν λάβουμε υπόψη τον κώδωνα κινδύνου που 
κρούουν οι επιστήμονες για το σύστημα υγείας. 
Παράλληλα, ακόμα μία ημέρα ο αριθμός των 
τεστ που διενεργήθηκαν ήταν αρκετά υψηλός, 
καθώς έγιναν 50.879.

Από τα 1.327 νέα κρούσματα της λοίμωξης 
Covid-19, οκτώ εντοπίστηκαν κατόπιν ελέγχων 
στις πύλες εισόδου της χώρας.

Ο συνολικός αριθμός των κρουσμάτων από 
την έναρξη της πανδημίας στη χώρα ανέρχε
ται στα 168.872, εκ των οποίων το 51,9% αφο
ρά άντρες. Κατά την ιχνηλάτηση βρέθηκε ότι 
6.088 θεωρούνται σχετιζόμενα με ταξίδι από το 
εξωτερικό και 54.146 είναι σχετιζόμενα με ήδη 
γνωστό κρούσμα.

Η διάμεση ηλικία των 281 ασθενών που νο
σηλεύονται διασωληνωμένοι είναι τα 70 έτη και 
από αυτούς 203 (122%) είναι άντρες. Το 85,4% 
των διασωληνωμένων έχει υποκείμενο νόσημα 
ή είναι ηλικιωμένοι 70 ετών και άνω. Από την 
αρχή της πανδημίας 1.194 ασθενείς έχουν εξέλ- 
θει από τις ΜΕΘ.

Οι 22 νέοι θάνατοι από τη νόσο Covid-19 
ανεβάζουν τον συνολικό αριθμό των θυμάτων 
στη χώρα στα 6.056, εκ των οποίων 3560 (58,8%) 
ήταν άντρες. Η διάμεση ηλικία των θανόντων 
ήταν τα 79 έτη και το 95,6% είχε κάποιο υποκεί
μενο νόσημα ή και ηλικία 70 ετών και άνω.
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ΔΕΝ ΣΥΝΔΕΕΤΑΙ ΜΕ ΤΟΝ ΕΜΒΟΛΙΑΣΜΟ ΛΕΝΕ ΟΙ ΕΙΔΙΚΟΙ

θρίλερ με 40χρονη νοσηλεύτρια στην Κέρκυρα
Εισαγγελική παρέμβαση για δηλώσεις του προέδρου της ΠΟΕΔΗΝ ότι η γυναίκα παρέλυσε μετά το εμβόλιο

Π
αρέμβαση της Εισαγγελίας Πρωτοδικών 
για την υπόθεση της 40χρονης νοσηλεύ- 
τριας που παρέλυσε μετά το εμβόλιο. Εντο
λή για τη διενέργεια προκαταρκτικής εξέτασης 

έδωσε η Εισαγγελία Πρωτοδικών Αθηνών με αφορ
μή τη δήλωση του προέδρου της ΠΟΕΔΗΝ Μιχάλη 
Γιαννακού για 40χρονη νοσηλεύτρια η οποία αφού 
έκανε τη δεύτερη δόση του εμβολίου κατά του κο- 
ροναϊού παρέλυσαν τα κάτω άκρα της.

Στη διάρκεια της προκαταρκτικής θα διερευ- 
νηθεί αν έχει τελεστεί από το αδίκημα της δια- 
σποράς ψευδών ειδήσεων αφού πριν αποφαν- 
θούν οι γιατροί συνδέθηκε η παράλυση της γυ
ναίκας με παρενέργεια του εμβολίου.

Συγκεκριμένα ο πρόεδρος της ΠΟΕΔΗΝ είπε 
πως η 40χρονη ήταν απολύτως καλά στην υγεία 
της, είναι σίγουρο ότι πρόκειται για παρενέρ
γεια του εμβολίου. «Εχω πλήρη συναίσθηση 
των λεγομένων μου. Το λένε και οι γιατροί εκεί, 
ότι είναι παρενέργεια του εμβολίου. Είναι μια 
στους 400.000, δεν λέει τίποτα απολύτως αυ
τό για τον εμβολιασμό, δεν λέμε τίποτα κακό για 
το εμβόλιο, αντιθέτως, αλλά η συνάδελφος εί
ναι σε αναπηρικό καροτσάκι και δεν μπορεί να 
σηκωθεί κι έχει τρομοκρατηθεί», πρόσθεσε.

0 διοικητής της 6ης ΥΠΕ, Γιάννης Καρβέλης 
επιβεβαίωσε την ύπαρξη του περιστατικού 
όπως τόνισαν οι ρεπόρτερ του Open TV, όμως 
οι νιατροί δεν έχουν πει ξεκάθαρα αν είναι πα- 
ρενέρνεια του εμβολίου. Για το συμβάν έχει ενη
μερωθεί και ο υπουργός Υγείας, Βασίλης Κικί- 
λιας.

Το ιστορικό της υπόθεσης
Η 40χρονη νοσηλεύτρια που έκανε τη δεύτε

ρη δόση στο νοσοκομείο της Κέρκυρας, παρέ
λυσε από το αυτοάνοσο νευρολογικό σύνδρομο 
Guillain-Barre. Δεν έχει εξακριβωθεί αν συνδέ
εται με το εμβόλιο, καθώς μέχρι αυτή τη στινμή 
δεν υπάρχει ανάλογη περίπτωση. Η νοσηλεύ- 
τρια έχει υποβληθεί σε αξονική, η οποία ήταν 
«καθαρή» κι εξετάζεται νευρολογικά από τους 
νευρολόγους για να διαπιστωθεί τι έχει συμβεί.

Η 40χρονη νοσηλεύτρια παρέλυσε από το αυτοάνοσο νευρολογικό 
σύνδρομο Guillain-Barre, οι γιατροί ωστόσο δεν έχουν αποφανθεί αν πρόκειται 
για παρενέργεια του εμβολίου, όπως υποστηρίζει ο πρόεδρος της ΠΟΕΔΗΝ

«Εχουν παραλύσει τα κάτω άκρα της», όπως 
αποκάλυψε στο Open TV και στην «Ωρα Ελλά
δος» ο πρόεδρος ΠΟΕΔΗΝ Μιχάλης Γιαννάκος 
και το επιβεβαίωσε και ο διοικητής της 6ης 
ΥΠΕ, Γιάννης Καρβέλης. «Εχει κάνει και τις δύο 
δόσεις εμβολίου, κι αμέσως μετά τη δεύτερη 
δόση ανέβασε πυρετό, είχε αφόρητους πό
νους, ένιωσε παραλυσία και πήγε στο νοσοκο
μείο, όπως μου είπε ύστερα από επικοινωνία 
που είχα μαζί της», είπε ακόμη ο κ. Γιαννάκος.

«Μετά τη δόση του δεύτερου εμβολίου, η συ
νάδελφός μου, όπως και πολλοί άλλοι συνάδελ
φοι, παρουσίασε πυρετό, μυαλγίες, όμως την 
χτύπησε ακόμα περισσότερο και υπέστη παρά
λυση κάτω άκρων. Της χορηγείται η κατάλληλη 
αγωγή. Είναι μάχιμη, δουλεύει 17 χρόνια στην 
πρώτη γραμμή, χωρίς κανένα υποκείμενο νό
σημα. Είναι τρίτη-τέταρτη μέρα σήμερα» είπε η 
πρόεδρος εργαζομένων Νοσοκομείου Κέρκυ
ρας Ν. Ιωάννου μιλώντας στην «Ωρα Ελλάδος». 
«Η νοσηλεύτρια αυτή τη στιγμή δεν περπατά, 
παρακολουθείται από τον θεράποντα ιατρό, εί

ναι μια σοβαρή παρενέργεια του εμβολίου και 
πρέπει η εταιρεία να το δει με τους αρμόδιους 
και να αναλάβει το οικονομικό κόστος».

Αποδοκιμασία του προέδρου 
της ΠΟΕΔΗΝ από ειδικούς

0 Θεόδωρος Βασιλακόπουλος, Καθηγητής 
Πνευμονολογίας - Εντατικής Θεραπείας Ιατρι
κής Σχολής Πανεπιστημίου Αθηνών, δήλωσε 
έκπληκτος από τις δηλώσεις του προέδρου της 
ΠΟΕΔΗΝ. «Αν ενθυμούμαι είναι ένας νοσηλευ
τής, θέλω να του πω ότι δεν έχει το επιστημονι
κό υπόβαθρο να κρίνει αν το σύνδρομο Guil
lain-Barre, το σύμπτωμα που παρουσίασε η νο- 
σηλεύτρια, οφείλεται στο συγκεκριμένο εμβό
λιο. Όσα λέει είναι αχαρακτήριστα, κι απαράδε
κτα», τόνισε αρχικά στο MEGA.

«Σε όλο τον κόσμο ώς σήμερα έχουν γίνει 150 
εκατ. εμβόλια. Δεν έχει υπάρξει ποτέ αυτή η επι
πλοκή. 0 ΕΟΔΥ των ΗΠΑ έχει επίσημη οδηγία 
ότι όσοι έχουν περάσει Guillain-Barre στο πα

ρελθόν, οφείλουν να εμβολιαστούν, γιατί αν κολ
λήσουν κορωνοϊό έχουν 8 φορές μεγαλύτερη 
πιθανότητα να πάθουν Guillain-Barre», διευκρί
νισε.

«Πριν φτάσουμε να συνδέσουμε αιτιολογικά 
ένα γενονός που παρατηρήθηκε χρονολογικά, 
υπάρχει μεγάλη απόσταση. Πρέπει να γίνει εν
δελεχής έλεγχος όλωντων πιθανών λοιμώξεων 
που μπορεί να είχε, ακόμα και αυτόν που ήταν 
υποκλινικές και δεν τις κατάλαβε. Πρέπει να γί
νει πλήρης εργαστηριακός έλεγχος. Αν συμβαί
νει αυτή η επιπλοκή θα έχουμε την πρώτη περι
γραφή στον κόσμο αυτή της επιπλοκής μετά 
από 150 εκατ. δόσεις», πρόσθεσε.

«Το Guillain-Barre εμφανίζεται ανά δύο περι
στατικά στις 100.000. Αυτοί που έχουν κορω- 
νοϊό, με βάση εργασία που έχει γίνει, έχει 8 φσ 
ρές περισσότερες πιθανότητες να πάθει Guil
lain-Barre», υπογράμμισε.

Δεν συνδέεται το περιστατικό
Την πεποίθηση πως το περιστατικό νοσηλεύ- 

τριας που εμφανίζει συμπτώματα του νευρολο- 
γικού συνδρόμου Guillain-Barre και νοσηλεύε
ται στο νοσοκομείο Κέρκυρας δεν σχετίζεται με 
τον εμβολιασμό της κατά του κορονοϊού εξέ- 
φρασε ο καθηγητής Ιατρικής Σχολής ΕΚΠΑ και 
Πρύτανης, θάνος Δημόπουλος.

Όπως εξήγησε μιλώντας στον ΘΕΜΑ 104,6, 
κατά τη διάρκεια του εμβολιασμού θα συμβούν 
περιστατικά τα οποία όμως, υπογράμμισε, ότι 
δεν συνδέονται με παρενέργειες του εμβολίου. 
Υπενθύμισε, δε, ότι στο εξωτερικό κατέληξαν 
υπερήλικες και παρότι στην αρχή θεωρήθηκε 
ότι συνδέεται το εμβόλιο αποδείχθηκε ότι τελι
κά δεν είχε καμία σχέση.

Για την πορεία της πανδημίας στη χώρα, ο κ. 
Δημόπουλος, σημείωσε ότι πρέπει να επιταχυν
θεί ο εμβολιασμός στον πληθυσμό. Επιπλέον, 
να τηρούνται τα μέτρα ώστε, να περιοριστεί η 
διασπορά αλλά και οι μεταλλάξεις. Τόνισε, ότι 
καλύπτουν τα εμβόλια τις μεταλλάξεις που 
έχουν προκύψει, μέχρι στιγμής. Ενώ, εξέφρασε 
ότι το καλοκαίρι θα επανέλθει μια σχετική ομα- 
λότητα.
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Παρέμβασις Εισαγγελίας 
γιά έμβολιασμένη νοσηλεύτρια

Τήν παρέμβαση τής Εισαγγελίας προεκάλεσε ή δήλιο- 
σις τοΰ προέδρου τής ΠΟΕΔΗΝ Μιχάλη Γιαννάκου, δτί ή 
40χρονη νοσηλεύτρια παρέλυσε στά κάτω άκρα λόγφ επι
πλοκών από τό εμβόλιο τής Pfizer. Ό κ. Γιαννάκος θά ελεγ
χθεί γιά διασπορά ψευδών ειδήσεων, καθώς σέ τηλεοπτική 
εκπομπή έπεκαλέσθη Ιατρούς τής Κερκύρας, δτι ή παράλυ- 
σις συνέβη λίγες ημέρες καί δτι είναι ένα σπάνιο σύνδρο
μο πού παρουσιάζεται μία φορά άνά 400.000 περιπτώσεις. 
Σημειώνεται δτι ακόμη δέν έχει έκδοθεΐ επίσημο ιατρικό 
πόρισμα.
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Εισαγγελική παρέμβαση για τις δηλώσεις Γιαννακού
Αναπάντητα παραμένουν τα ερωτήματα για το τι προκάλεσε την πα
ράλυση στα κάτω άκρα νοσηλεύτριας στο νοσοκομείο της Κέρκυ
ρας, λίγο μετά τη δεύτερη δόση του εμβολίου κατά του κορωνοϊού

Ε
ντολή για τη διενέργεια προ
καταρκτικής εξέτασης έδωσε 
η Εισαγγελία Πρωτοδικών Α
θηνών, με αφορμή τη δήλωση 
του προέδρου της ΠΟΕΔΗΝ 
Μιχάλη Γιαννακού για 40χρονη νοσηλεύ- 
τρια η οποία αφού έκανε τη δεύτερη δό

ση του εμβολίου κατά του κορωνοϊού πα
ρέλυσαν τα κάτω άκρα της.
Στη διάρκεια της προκαταρκτικής θα διερευ- 
νηθεί αν έχει τελεστεί, το αδίκημα της δια- 
σποράς ψευδών ειδήσεων, αφού πριν απο- 
φανθούν οι γιατροί συνδέθηκε η παράλυση 
της γυναίκας με παρενέργεια του εμβολίου. 
Ειδικότερα ο πρόεδρος της ΠΟΕΔΗΝ είπε 
πως η 40χρονη "Ήταν απολύτως καλά 
στην υγεία της, είναι σίγουρο ότι πρόκειται 
για παρενέργεια του εμβολίου, έχουν εμ
βολιαστεί 400.000 άνθρωποι και δεν είχαν 
πρόβλημα, αλλά λέμε ότι αυτή η συνάδελ
φος δεν είχε κανένα απολύτως πρόβλημα. 
Έχω πλήρη συναίσθηση των λεγομένων 
μου. Το λένε και οι γιατροί εκεί, ότι είναι 
παρενέργεια του εμβολίου. Είναι μια 
στους 400.000, δεν λέει τίποτα απολύτως 
αυτό για τον εμβολιασμό, δεν λέμε τίποτα 
κακό για το εμβόλιο, αντιθέτως, αλλά η 
συνάδελφος είναι σε αναπηρικό καροτσά
κι και δεν μπορεί να σηκωθεί κι έχει τρο
μοκρατηθεί".
Την πεποίθηση πως το περιστατικό νοση- 
λεύτριας που εμφανίζει συμπτώματα του 
νευρολογικού συνδρόμου Guillain-Barre 
και νοσηλεύεται στο νοσοκομείο Κέρκυ
ρας δεν σχετίζεται με τον εμβολιασμό της 
κατά του κορωνοϊού, εξέφρασε ο καθηγη
τής Ιατρικής Σχολής ΕΚΠΑ και Πρύτανης, 
Θάνος Δημόπουλος.
Όπως εξήγησε, κατά τη διάρκεια του εμ
βολιασμού θα συμβούν περιστατικά τα ο
ποία όμως, υπογράμμισε, ότι δεν συνδέο

νται με παρενέργειες του εμβολίου. Υπεν
θύμισε, δε, ότι στο εξωτερικό κατέληξαν 
υπερήλικες και παρότι στην αρχή θεωρή
θηκε ότι συνδέεται το εμβόλιο, αποδεί
χθηκε ότι τελικά δεν είχε καμία σχέση.
Η νοσηλεύτρια εμφάνισε πυρετό, γύρω 
στο 39, πονοκέφαλο, μυαλγίες, και στη 
συνέχεια παράλυση των κάτω άκρων. Εν 
τω μεταξύ οι νευρολόγοι του νοσοκομεί
ου Κέρκυρας ολοκλήρωσαν την Τετάρτη 
τον έλεγχο του περιστατικού και διέγνω- 
σαν το σύνδρομο Guillain-Barre, το οποίο 
θα αναφέρουν στον τομέα φαρμακοεπα- 
γρύπνησης του ΕΟΦ για περαιτέρω διε- 
ρεύνηση. Η νοσηλεύτρια υπηρετεί στην 
πνευμονολογική κλινική του νοσοκομείου 
17 χρόνια.
"Η συνάδελφός μου, μετά τη δεύτερη 
δόση, εμφάνισε αρχικά υψηλό πυρετό 
και μυαλγίες και μετά συμπτώματα πα
ράλυσης. Την ίδια ημέρα. Αυτή τη στιγ
μή νοσηλεύεται και παρακολουθείται α
πό τον θεράποντα γιατρό της και ακο
λουθεί συγκεκριμένη αγωγή που της έ
χει ορίσει" είπε από την πλευρά της, η 
πρόεδρος των εργαζομένων του νοσο
κομείου Ντίνα Ιωάννου.
"Ευελπιστούμε ότι σύντομα θα είναι πίσω 
στην εργασία της και την οικογένειά της. 
Σε τόσο μεγάλο αριθμό υγειονομικών που 
έχουν εμβολιασθεί, είναι το πρώτο περι
στατικό που παρουσιάζεται. Η συνάδελ
φος θα χρειαστεί αποκατάσταση και θα υ
πάρχουν σημαντικά έξοδα" συμπλήρωσε. 
Σύμφωνα με την ίδια "η δεύτερη δόση του 
εμβολίου έγινε πριν από τέσσερις - πέντε 
ημέρες. Δεν θα μπω σε ιατρικά θέματα, 
αλλά τα συμπτώματα μετά τη δεύτερη 
δόση ήταν αυτά που περιέγραψα. Περιμέ
νουμε να ολοκληρωθεί ο έλεγχος των ε
ξετάσεων".
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